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کفشی که دیگر 
داخلی نیست

از صنعــت کفــش بــه عنوان 
چهارمین صنعت مولد موجود در 
کشور نام می برند اما دلیل گرانی 
بیش از حد آن در کشور چیست؟ 
با توجه به پتانسیل های موجود در 
ایران از کارگر ارزان گرفته تا چرم 
با کیفیت و دیگر عوامل، صنعت 
کفش در ایران می تواند به یکی 
از صنایع مهم و ارز آور تبدیل شود 
اما در حال حاضر نه تنها چنین 
شرایطی برای آن به وجود نیامده 
بلکه به یکی از پــر چالش ترین 

صنایع کشور تبدیل شده است.
بر اساس آمار سالانه بیش از 270 
میلیون جفت کفش در کشــور 
استفاده می شود که  بازار بسیار 
بزرگی را شــامل می شود ، مواد 
اولیه مورد نیاز نیز در کشــور به 
وفور موجود اســت اما متاسفانه 
نبود مدیریت بر تولید  و نظارت 
بر بازار ســوداگران واسطه باعث 
شده تولید کنندگان داخلی سهم 
ناچیزی از بازار کفش داخلی را در 
دست داشته باشند. از سوی دیگر  
بسیاری از برندهای خارجی که 
در ایران به فروش می رسد، تولید 

ایران است. ...

 الکامپ ۹۹ لغو شد اما الکام استارز 
برگزار می شود: 

آغاز ثبت نام استارت آپ ها
»محمدباقر اثنی عشری« رئیس سازمان نظام 
صنفی رایانه ای کشور و »امیر ناظمی« معاون 
وزیر ارتباطــات امروز در یک نشســت خبری 
جزییات برگزاری رویداد آنلاین الکام استارز را 
تشریح کردند. امسال صرفاً بخش های رقابتی، 
مشاوره و جذب سرمایه الکام استارز به صورت 

آنلاین برگزار می شود.
رئیس ســازمان نظام صنفی رایانه ای کشور در 
این نشست خبری اعلام کرد که رویداد الکامپ 
پس از چندبار جابه جایــی تاریخ آن، نهایتاً لغو 
می شود. با این حال او اشاره کرد که سال قبل، 
الکامپ رکوردهای نمایشگاهی را جابه جا کرد: 
»الکامپ به بزرگترین نمایشگاه کشور با حضور 

بالای ۱00 هزار بازدید کننده و...

فرزانهمستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

چرایی جهش قیمت رمزارزها
 با توجه به اینکه این روزها بازار رمز ارزها داغ شده است و شاهد 
افزایش قیمت ها در این بازار هستیم، یک کارشناس حوزه رمز 
ارزها ضمن تحلیل علل جهش قیمت بیت کوین در هفته های 
اخیر، مهم ترین اثر رشد سرمایه گذاری در ارزهای دیجیتال را 

تضعیف بانک های مرکزی دانست و گفت: بانک های مرکزی دنیا 
با گسترش کاربرد رمز ارزها به عنوان حامل ارزش مخالف هستند 

و صرفا می خواهند از آنها برای بستر پرداخت استفاده کنند تا نقش 
حاکمیتی خود را حفظ کنند.

رمز ارزها نوعی پول دیجیتال هستند که...

گـــزارش

۴2 پایگاه امداد و نجات،آماده خدمت رسانی به هموطنان

مدیرعامــل جمعیت 
هلال احمر اســتان 
اصفهان گفت: طرح امداد و نجات زمستانه 
در جاده های مواصلاتی و کوهستانی استان 

اصفهان، تا 20 اسفند ماه ادامه دارد.

علی محمدهاشــمی مدیرعامل جمعیت هلال 
احمر استان اصفهان  گفت: در طرح امداد و نجات 
زمستانه که حدودا یک هفته پیش در جاده های 
مواصلاتی استان اصفهان آغاز شده است، ۴۶ پایگاه 
امداد ونجات ثابت ، ۳ پست امداد و نجات موقت و 
۱ پایگاه امداد هوایــی  در محور های مواصلاتی و 
کوهستانی این استان، در حال خدمت رسانی به 

هموطنان هستند.
او ادامه داد:   این طرح تا 20 اسفند ماه ادامه دارد 
و ۱۴00 نجاتگر و پرسنل به صورت شبانه روزی و 
2۴ ساعته در پایگاه ها و پست های برنامه ریزی شده 

مشارکت دارند.
 مدیرعامــل جمعیــت هــلال احمر اســتان 

اصفهان با تاکید بر اینکه طرح یاد شــده با هدف 
ایجاد هماهنگی بیشــتر و ارتقاء توان عملیاتی 
دستگاه های خدمت رسان و مسئول در محور های 
مواصلاتی  استان به اجرا در می آید گفت: تعداد ۴۵ 
دستگاه آمبولانس، 2۶ دستگاه خودروی نجات، 
2۶ دســتگاه خودرو پیکاپ، یک فروند بالگردو 
2 دســتگاه آرگو آماده خدمت رســانی در طرح 
امداد و نجات زمستانه هلال احمر استان اصفهان 

خواهند بود.
هاشمی بیان کرد:  در طرح زمستانی هلال احمر از 
ظرفیت تیم های واکنش سریع نیز استفاده خواهد 
شد، علاوه بر امدادرســانی به خودرو ها و آسیب 
دیدگان، در قالب این طرح ملی خدمات دیگری از 
جمله توزیع بسته غذایی، اسکان اضطراری در راه 
ماندگان و ... با رعایت شیوه نامه های بهداشتی نیز 

برای مسافران در نظر گرفته شده است.

اخبار اصفهان
گــــــزارش

ورزشگاه نقش جهان به مدت ۴۵ سال به فولاد مبارکه واگذار شد

 برای تکمیل 
ورزشگاه نقش جهان 

اقدامات فنی و 
مهندسی بسیار 

پیچیده ای انجام شد 
و اکنون طبق قرارداد 
منعقدشده، ورزشگاه 

نقش جهان به مدت 
۴۵ سال در اختیار 

شرکت فولاد مبارکه 
قرار گرفته است

مدیرعامل باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان در خصوص واگذاری ورزشگاه نقش جهان از سوی شرکت توسعه و تجهیز به شرکت فولاد مبارکه گفت: شرکت 
فولاد مبارکه جهت تکمیل ورزشگاه نقش جهان اقدامات فنی و مهندسی بسیار پیچیده ای انجام داد و اکنون طبق قرارداد منعقدشده، ورزشگاه نقش جهان 

به مدت حداقل ۴۵ سال در اختیار شرکت فولاد مبارکه قرار گرفت.

محـــــمدرضا ســـــاکت در 
خصــوص واگذاری ورزشــگاه 
نقش جهــان به شــرکت فولاد 
مبارکه اظهار کرد: مردم اصفهان 
حدود ۳0 سال در انتظار ورزشگاه 
نقش جهان بودند و ســرانجام با 
پیگیری مدیران شــرکت فولاد 

مبارکه این امر به نتیجه رسید.

  اولویت رفع نواقص مدنظر AFC است
وی ادامه داد: از ســوی دیگر، وزارت ورزش و 
شرکت توسعه و تجهیز،  بستری برای مشارکت 
در پروژه های نیمه کاره فراهم کردند تا شرکت 
فولاد مبارکه به منظور تکمیل این پروژه ملی 
وارد عرصه شود. ورود فولاد مبارکه باعث شد 
زیرساخت های ورزشی کشور و سرانه ورزشی 
در اســتان اصفهان ارتقا یابد و همچنین یک 
مجموعه بزرگ استاندارد با ظرفیت 7۵ هزار 
نفر برای رویدادهای ملی و بین المللی به امکانات 

کشور اضافه شود.
ســاکت ادامــه داد: پــس از بررســی ها و 
هماهنگی های انجام شــده، مشــکلات این 
ورزشگاه برطرف شد تا امروز این پروژه بزرگ 
از بلاتکلیفی خارج شــود و به چرخه خدمات 
ورزشی در حوزه فوتبال کشــور اضافه گردد 
و انتظار مردم اصفهان با بهره بــرداری از این 

ورزشگاه به پایان برسد.
مدیرعامل باشــگاه فولاد مبارکه سپاهان در 
خصوص مدت بهره برداری شرکت فولاد مبارکه 
از ورزشــگاه نقش جهان گفت: برای تکمیل 
ورزشگاه نقش جهان اقدامات فنی و مهندسی 
بسیار پیچیده ای انجام شد و اکنون طبق قرارداد 
منعقدشده، ورزشگاه نقش جهان به مدت ۴۵ 
سال در اختیار شرکت فولاد مبارکه قرار گرفته 
و این شرکت نیز اجازه راهبری و بهره برداری از 

آن را در اختیار باشگاه قرار داده است.
وی دربــاره اقدامات این باشــگاه درخصوص 
تکمیل نواقص ورزشگاه ازجمله ورودی های 
غیراستاندارد ورزشگاه گفت: مجموعه ورزشگاه 
نقش جهان ۳00 هکتار زمین ورزشی دارد که 
در اختیار اداره ورزش و جوانان است و راه های 

ورودی منطقه در اختیار فولاد مبارکه نیست.
ساکت افزود: اقداماتی ازجمله روشنایی مسیر 
ورودی، دیوارکشــی اطراف ورزشگاه، تکمیل 

پارکینگ ها، تکمیل فیبر نوری، پســت برق 
و ... برای تجهیز بیشــتر ورزشــگاه در برنامه 
شرکت فولاد مبارکه است. در آینده اسکوبورد    
ورزشگاه نیز تعویض خواهد شد، زیرا اسکوبورد 

فعلی استاندارد نیست و کیفیت لازم را ندارد.
وی ادامه داد: اولویت ما تکمیل نواقصی است 
که از ســوی AFC در خصوص ورزشــگاه 
نقش جهان مطرح شــده تا به  استانداردهای 
مورد تأکید این نهاد دســت یابیم. مهم ترین 
بخش ورزشگاه خزانه چمن آن است که اکنون 

تکمیل شده است.
وی درباره  رفع مشکل کیفیت چمن ورزشگاه 
در تابستان با خزانه گفت: اکنون چمن ورزشگاه 
وضعیت مناسبی دارد و به خوبی توسط بخش 
مهندسی تحت مراقبت و راهبری است. البته 
احتمالا در زمان مناسب طرح تعویض زمین 
چمن را در برنامه خواهیم داشت، اما این موضوع 

حداقل امسال قابل انجام نخواهد بود.

  تبدیل موزه فولاد مبارکه سپاهان به 
قطب گردشگری ورزشی اصفهان

مدیرعامل باشــگاه فولاد مبارکه سپاهان در 
خصوص خواســته هواداران مبنی بر پخش 
بازی های تیم فوتبال این باشــگاه با کیفیت 
HD گفت: این موضوع مســتقیما مربوط به 
سازمان صداوسیماست و ما چند بار این خواسته 
هواداران را به آن ها انتقال داده ایم. ســازمان 
صداوسیما نیز در تأمین تجهیزات موردنیاز این 
نوع تصویربرداری محدودیت هایی پیش روی 
خود دارد، اما در حال بسترسازی این موضوع 

است تا تجهیزات این موضوع تکمیل شود.
وی ادامه داد: اقدامات لازم برای زیباســازی 
ورزشگاه نقش جهان در پروژه های بعدی مطرح 
می شود تا این ورزشگاه به نگین زیبای منطقه 

تبدیل گردد.

ساکت به جام ها و مدال های قهرمانی متعددی 
که تاکنون توســط تیم های مختلف باشگاه 
فولاد مبارکه سپاهان کسب شده اشاره کرد و 
گفت: به دنبال راه اندازی موزه افتخارات باشگاه 
در ورزشــگاه نقش جهان و ایجــاد یک قطب 
گردشگری در اصفهان هستیم. در برنامه های 
آینده خــود امکانات لازم بــرای بازدید از این 
ورزشگاه و افتخارات فولاد مبارکه سپاهان برای 
تورهای خارجی، خانواده ها، دانش آموزان و ... 

مهیا خواهد شد.
وی در پاســخ به برنامه انتقال بخشی از موزه 
ورزشگاه صفائیه به ورزشگاه نقش جهان گفت: 
معتقدیم تمام جام ها و مدال های باشــگاه که 
بالغ بر ۴000 عنوان مقام است باید به ورزشگاه 
نقش جهان منتقل شود و در حال حاضر ۹ کاپ 
قهرمانی تیم فوتبال فولاد مبارکه سپاهان به 

نقش جهان منتقل و جانمایی شده است.
برنامه های زیادی برای تلویزیون اینترنتی داریم

ساکت در خصوص اهداف راه اندازی تلویزیون 
اینترنتی  فولاد مبارکه سپاهان و میزان رضایت 
از بازخوردهای آن گفت: در چند ماه گذشته با 
ایجاد یک چارت جدید در باشگاه، مسئولیت 
اپلیکیشن و تلویزیون اینترنتی ایجاد کردیم. 
تلویزیون اینترنتی سپاهان با همکاری شرکت 
باسا در قالب یک سوپر اپلیکیشن رونمایی شد. 
این اپلیکیشن بستری برای نمایش رقابت تمام 

تیم های باشگاه است.
وی ادامه داد: هم اکنون بازی های تیم والیبال، 
هندبال و فوتبــال فولاد مبارکه ســپاهان را 
به صورت زنده با همکاری صداوســیما پخش 
می کنیم. برای اولین بار دیــدار دربی فوتبال 
بانوان اصفهان میان  فولاد مبارکه ســپاهان و 
ذوب آهن پخش زنده خواهد شد. البته این دیدار 
هفته های گذشته انجام شده، اما مجوز پخش 
چنین مسابقه ای برای اولین بار اخذ شده است.

مدیرعامل باشگاه فولاد مبارکه سپاهان تصریح 
کرد: هدف اصلی این اپلیکیشن برقراری ارتباط 
مســتقیم با هوادارانمان اســت و برنامه های 
مختلفی در این زمینه در دســتور کار داریم. 
مدیریت اپلیکیشــن در تلاش است تا در این 
اپلیکیشــن با برنامه هــای مختلفی همچون 
پخش فیلم های قدیمی، رویدادهای مختلف 
و ... خاطرات شیرین فولاد مبارکه سپاهان را با 

هواداران به اشتراک بگذارد.

اخباراصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

7 سه شنبه| 2 دی 1399| 22 دسامبر 2020 | 7  جمادی الاول 1۴۴2 | سال سوم| شماره 676|  صفحه اول

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,040,00011,138,000قدیم

سکه طرح 
11,484,00010,900,000جدید

6,310,0005,600,000نیم سکه

4,283,0003,170,000ربع سکه

2,406,0001750,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,950,0004,782,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,143,5001,101,500 عیار

طلای آب شده 
4,945,0004,783,000نقدی

یک گرم طلای 
241,532,0001,472,600 عیار

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد عملیات اجرایی به شرح زیر را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکاران 
واجد شرایط واگذار نماید .

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

نوبت اول
آگهی برگزاري مناقصه عمومی 

تامین موضوع مناقصهشماره مناقصه محل 
مبلغ تضمینمبلغ برآورد (ریال)اعتبار

(ریال )
11,329,980,253429,899,000جارىعملیات مدیریت بهره بردارى و نگهدارى شبکه آب و خدمات GIS منطقه شاهین شهر 99-4-148/3
10,200,255,538396,100,000جارىعملیات نصب انشعابات فاضلاب شهرستان خمینى شهر99-4-186/2

عملیات بهره بردارى ازتاسیســات تصفیه خانه آب ، رفع حوادث ،نصب انشعاب و امور 99-4-196
15,496,771,080554,902,000جارىمشترکین منطقه خوانسار

13,964,645,515508,939,000جارىعملیات بهره بردارى از شبکه و انشعابات فاضلاب منطقه شهرضا99-4-197
5,489,159,560254,674,000جارىعملیات بهره بردارى و خدمات مشترکین منطقه بادرود99-4-198
13,148,102,866484,443,000جارىعملیات بهره بردارى و توسعه آب منطقه نائین99-4-199
18,085,961,175632,578,000جارىعملیات  مدیریت بهره بردارى،خدمات مشترکین و خدمات عمومى منطقه جرقویه99-4-200

مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه معاملات شرکت اتاق292 : تاساعت : 15:00 روز شنبه به تاریخ 1399/10/20
تاریخ گشایش اسناد مناقصه : از ساعت 08:00 صبح روز یکشنبه به تاریخ 1399/10/21

دریافت اسناد : سایت اینترنتی
WWW.abfaesfahan .irشرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

WWW.iets.mporg.ir پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات
شماره تلفن گویا:  36680030-8- 031

(  داخلی 384  )
نام روزنامه: اخبار اصفهان

تاریخ انتشار نوبت اول:  1399/10/02
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ادامه از صفحه یک
... یکی از مســائل موجود در بازار 
کیف و کفش این است که اعتماد 
مصــرف کننــده از کالای تولید 
داخل سلب شــده  و این مسئله 

مشکل ایجاد نموده است. 
دلیل ارزان نبــودن قیمت کفش 
داخلی  نسبت به کفش چینی این 
است در این راه واسطه های زیادی 
وجود دارند که خود باعث افزایش 
قیمت مصرف کننده می شــود. 
راهکار آن عرضه مســتقیم کفش 
از طریق بســترهای الکترونیک و 
نظارت بیشتر بر بازار های موجود 

است.
ســال گذشــته یکــی از تولید 
کنندگان کفش در حضور رهبری 
اعلام کرد در صورت حمایت این  
صنعــت می توانــد در خاورمیانه 
پیشتاز شود. صنعت کفش کشور 
دارای قطب های فعــال و مهمّی 
در اســتان های مختلــف مانند 
تهران، تبریز، کرمانشــاه، زنجان، 
قزوین، قم و مشهد و اصفهان است 
که با ارائه طرحــی جامع از طرف 
متخصصین کشور با داشتن دانش 
و زیرساخت ها مواد اولیه و نیروهای 
کار متخصص میتــوان ایران را به 
ترمینال کفشی خاورمیانه جهت 
تولید و صادرات تبدیل نماییم اما 
متاسفانه قوانین زائد، تصمیمات 
و بخشــنامه های غیرکارشناسی، 
ماشین آلات قدیمی، نوسانات نرخ 
ارز، بازگشت ارز صادرات و کمبود 
مواد اولیه ســد راهی است برای 

پیشرفت این صنعت درکشور.
 اگر ماشــین آلات بروز و به موقع 
در اختیــار تولیدکننده قرار گیرد 
به طــور حتم تولیدکننــده بیکار 
نخواهــد ماند همچنیــن در پی 
نوسانات نرخ ارز سرمایه واحدهای 
تولیــدی کاهش یافتــه  و برخی 
نمی توانند تأمین مواد اولیه خود را 
به موقع انجام دهند، به نحوی که از 
چرخه جا مانده مجبور به تعطیلی 

شده اند. 
ســالانه حــدود ۵/ ۲۲ میلیارد 
جفت کفش در سراسر دنیا تولید 
می شود. توزیع جغرافیایی تولید 
کفش دنیا در آسیا متمرکز است 
که در این بین چین تقریبا دوسوم 
بازار صادرات کفــش را در اختیار 

دارد. 
هرچند ایران یکی از مرغوب ترین 
چرم های دنیا را تولید می کند، اما 
اکتفا به صادرات پوســت و عدم 
فرآوری آن مانعی برای تســخیر 
بازارهــای محصــولات چرمــی 
همچون کفش به شــمار می رود. 
ســهم ایران از صــادرات جهانی 
کفش چرم کمتــر از یک درصد 

است. 
باتوجه  به این مــوارد فرصت های 
تجاری بســیاری بــرای صادرات 
کفش وجــود دارد مشــروط بر 
اینکه تاجــران و صاحبان صنایع، 
واقعیت هــای اقتصــاد ایــران را 
بپذیرند و دولت نیز موانع موجود 
از سر راه این صنعت را کاهش دهد. 
ایران در مسیر صادرات کفش چرم 
با کشورهای چین، ویتنام، آلمان، 
بلژیک، ایتالیــا و ترکیه به عنوان 
رقبای اصلی روبه رو اســت اما به 
دلیــل کیفیت مناســب چرم در 
ایران، کشورهای اروپایی، آسیایی 
و... همــواره متقاضی کفش های 
چــرم تولید کشــورمان خواهند 
بود؛ به ویژه اینکه افزایش نرخ ارز 
جذابیت مضاعفی بــرای این بازار 

ایجاد کرده است.
صنعت کفش نیز مانند دیگر صنایع 
پر بازده در کشور به دلیل بی ثباتی 
در شرایط اقتصادی مهجور مانده و 
نیازمند برنامه ریزی در اسرع وقت  
برای رفع این موانع اســت و الا در 
سال های آتی دیگر تولیدی به نام 
کفش ایرانی وجود نخواهد داشت.
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افزایش آلاینده های جوی در انتظار اصفهان
رئیس اداره پیش بینی اداره کل هواشناسی استان اصفهان گفت: ازدیروز تا اواسط روز چهارشبه جوی نسبتاً 
پایدار بر روی استان مستقرشد ه و شرایط برای غبار، مه صبحگاهی و افزایش آلاینده های جوی در کلان 

شهر اصفهان مهیا خواهد بود.
فاطمه زهرا سیدان با اشاره به وضعیت هوای استان اظهار داشت: نقشه های هواشناسی بیانگر خروج تدریجی 

سامانه بارشی از روی استان اصفهان است.  رئیس اداره پیش بینی اداره کل هواشناسی استان اصفهان افزود: 
بر این اساس آسمان در اکثر مناطق استان اصفهان قسمتی ابری همراه با مه صبحگاهی، گاهی افزایش ابر و 

وزش باد پیش بینی می شود، در شرایط خروج سامانه شرایط برای بارش خفیف پراکنده به ویژه در مناطق شمالی 
مهیا است. وی با بیان اینکه شرایط مه آلودگی را از روز گذشته در اکثر مناطق استان اصفهان داشته ایم گفت: از روز دوشنبه تا 

اواسط روز چهارشنبه جوی نسبتاً پایدار بر روی استان مستقر خواهد بود و همراه با این پایداری جو شرایط برای غبار، مه صبحگاهی و افزایش 
آلاینده های جوی در کلان شهر اصفهان مهیا خواهد بود. سیدان با بیان اینکه در ۲۴ ساعت گذشته علویجه با ۱۱.۸ میلی متر و خوانسار ۷.۵ و 
مورچه خورت ۷.۶ و شهر اصفهان ۲.۶ میلی متر بارندگی گزارش شده است، بیان کرد: سامانه بارشی بعدی از بعدازظهر چهارشنبه وارد استان 

اصفهان خواهد شد و روزهای پنجشنبه و جمعه استان اصفهان بارانی است.

برگزاری وبینار آموزشی مدیریت پایدار فضای سبز شهری در اصفهان
مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان گفت: وبینار آموزشی مدیریت پایدار فضای سبز 
شهری با همکاری دانشکده کشاورزی دانشگاه شیراز، انجمن علمی علوم خاک دانشگاه شیراز، سازمان 

سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری شیراز برگزار می شود.
فروغ مرتضایی نژاد اظهار کرد: با توجه به اینکه اساس توسعه پایدار، گسترش فضای سبز شهری است و 

اصفهان در بین کلانشهرهای کشور در این زمینه تجربیات خوبی داشته است و در این وبینار تجربیات خود را 
به اشتراک خواهد گذاشت. مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان با تاکید بر اهمیت مدیریت 

پایدار فضای سبز شهری، افزود: زیرساخت های مدیریت فضای سبز پایدار شامل مدیریت منابع آب، مدیریت منابع 
خاک و مدیریت منابع گیاه است. وی ادامه داد: از جمله پارامترهای لازم موفقیت در مدیریت پایدار فضاهای سبز شهری می توان به 
ارتقای مشارکت مردم و افزایش بهره وری اکولوژیکی واجتماعی و رعایت عدالت اجتماعی در توزیع و پراکنش فضاهای سبز اشاره کرد. 

مرتضایی نژاد با بیان اینکه سند توسعه پایدار فضای سبز شامل شش برنامه از جمله برنامه جامع مدیریت منابع آب )سرانه قابل دستیابی فضای 
سبز با توجه به پتانسیل کمی و کیفی منابع آب( است، تصریح کرد: لزوم تأمین منابع آب پایدار و تخصیص بخشی از پساب شهری به آبیاری 

فضای سبز، توسعه و بهسازی شبکه توزیع آب فضای سبز نیز جزو برنامه جامع مدیریت منابع آب است.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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ابتدا باید بتوانیم 
ظرفیت تونل سوم 

کوهرنگ را هرچه زودتر 
به نتیجه برسانیم چراکه 

اگر این کار انجام شود، 
می توان سالانه 100 

میلیون متر مکعب آب 
به زاینده رود جاری کرد 
و این یکی از موضوعاتی 

است که باید به صورت 
جدی توسط دولت و 
وزارت نیرو پیگیری 

شود

بی پایــان  داســتان 
خشــکی زاینــده رود در 
دولت هــای مختلــف با 
تصمیم گیری های متفاوت 
روبه رو بوده است، در دولت 
قبلی تشکیل کارگروه هایی 
در راستای اجرای دستور 
رئیس جمهور به شورای عالی آب به عنوان 
مرجع هماهنگی سیاست گذاری تامین، 
توزیع و مصرف آب کشور مطرح شد که 
محوریت اصلی ایــن کارگروه ها احیای 
رودخانه زاینده رود، ســاماندهی کمی و 
کیفی رودخانه کارون بزرگ و درصورت 
لزوم بحث و بررســی ســایر رودخانه ها 
بود اما این دســتورات هنوز در پیچ و خم 
بروکراسی های اداری قرار داشته و هربار با 

قولی جدید به تعویق می افتد.
براســاس گفته یکی از نمایندگان دوره 
قبل مجلس وظیفه کلی این ستاد احیای 
رژیم حقوقی زاینده رود، احیای حقابه ها 
و ساماندهی رودخانه از سراب تا پایاب و 
اتخاذ روش هایی برای احیای زاینده رود 
بوده است که امیدوار بودیم با تشکیل ستاد 
احیای زاینده رود شاهد جاری شدن آب در 
این رودخانه تشنه باشیم اما بعد از تشکیل 
کارگروه ویژه احیای دریاچه ارومیه و تعیین 
بودجه دولت که برای این دریاچه موثر بود، 
هرسال با اعلام بودجه سال بعد رودخانه 
زاینده رود تشنه تصمیم گیری  قاطع چشم 

به دستان دولتی ها داشته است.
این روزها که بودجه ۱۴00 مشخص شده 
و درحالیکه زمزمه تخصیص بودجه ۱۴00 
برای احیای رودخانه زاینده رود به عنوان 
یکی از رودخانه هــای مهم فلات مرکزی 
ایران شنیده می شــود، اما متاسفانه این 
موضوع در اولویت ها دیده نشده و بازهم 
احیای شــاهرگ فلات مرکزی ایران به 

فراموشی سپرده شده است.
پس از گذشــت حدود ۱3سال و باوجود 
کاهش ۵0درصدی حجم سد زاینده رود 
درمقایســه با بلندمدت، گویــا زمان آن 
رسیده است تا این بار دست ها برای نجات 
زاینده رود اصفهان و تعیین بودجه احیای 
این منبع پراهمیت استان اصفهان از همین 

خاک بلند شود.

   نمایندگان باید بر پیگیری بودجه 
انتقال آب بهشت آباد اهتمام بورزند

رئیس شورای شــهر اصفهان زاینده رود 
را امید اســتان اصفهان و کشور دانست و 
اظهارداشت: متاسفانه به هر دلیلی آب در 
رودخانه زاینده رود جاری نشده، رودخانه 

دائمی زاینده رود که امید اصفهان و کشور 
هست با خشکسالی مواجه شــده و این 
رودخانه که همیشه زایش داشته و آب در 
آن جاری بوده است به یک رودخانه فصلی 
تبدیل شده اســت، دررابطه با عوامل این 
اتفاقات باید یک گفت وگوی عمیق صورت 
بگیرد اما درخصوص اینکه امروز چه باید 
بکنیم، از نظر من یکــی از ماموریت های 
مصرح، مهم و مشــخص همه دلسوزان 
اصفهان و ایران فکر کــردن به زاینده رود 
عزیز و ایجاد زمینه های ممکن برای جاری 

شدن آب در این رودخانه تشنه است.
وی ادامه داد: به دنبال جاری شدن آب در 
رودخانه زاینده رود مباحث زیست محیطی 
اصفهــان حل می شــود، حــق و حقوق 
کشــاورزان به آنان عودت داده شــده و 
درنهایت زمینه انبســاط شادی و نشاط 
مردم و ادای حق توریستان فراهم می شود 
چراکه قبل از شیوع ویروس کرونا یکی از 
ملاک های مهم گردشگران برای انتخاب 

اصفهان، رودخانه زاینده رود بوده است.
علیرضا نصر اصفهانی بااشــاره به راه های 
عملیاتی احیای زاینده رود بیان کرد: ابتدا 
باید بتوانیم ظرفیت تونل سوم کوهرنگ را 
هرچه زودتر به نتیجه برسانیم چراکه اگر 
این کار انجام شود، می توان سالانه ۱00 
میلیون متر مکعب آب به زاینده رود جاری 
کرد و این یکی از موضوعاتی است که باید 
به صورت جدی توسط دولت و وزارت نیرو 
پیگیری شود ازطرفی دولت موظف است از 
برداشت های بی رویه و غیرقانونی و به نوعی 
تجاوز به حریم رودخانه زاینده رود از ابتدا 
تا انتها جلوگیری کرده و اگر این موضوع 
هم دنبال بشود، ما می توانیم زاینده رود را 

به خوبی مدیریت کنیم.
وی افزود: براساس اخبار و اطلاعات واصله 
درکنار اینکــه صحبــت از آبدهی ۱00 
میلیون مکعبی از تونل ســوم کوهرنگ 
مطرح می شــود، بالغ بــر ۱00 میلیون 
متر مکعب برداشت غیرقانونی هم انجام 
می شــود و به نظر می رسد که جلوگیری 
از برداشــت بی رویه از زاینده رود یکی از 
مهم ترین اقدامات لازم اســت؛ باتوجه به 

مصوبه دولت و شــورای عالی آب، ما باید 
به بحث پروژه انتقال آب از بهشــت آباد با 
تونلی به طول حــدود ۶۵کیلومتر ورود 
کنیم و در این مصوبه دقیقا مشخص شده 
اســت که این تونل حتما باید ایجاد شده 
و بحث لوله گــذاری هم هیچوقت مطرح 

نبوده است.
رئیس شــورای اسلامی شــهر اصفهان 
دررابطه با معضل تونل بهشت آباد تصریح 
کرد: دو شرکت مهندسین مشاور ایرانی 
و ۴مشــاور بین المللی روی ایــن پروژه 
کار کردند اما متاســفانه مدتی است که 
زمزمه هایی مبنی بر لوله گذاری به جای 
احداث تونل مطرح شــده کــه ازطریق 
لوله این آب انتقال پیدا کند و اختلافاتی 
وجود دارد کــه دولت هم به دنبال جبران 
بارگذاری های گذشــته بوده و این طرح 
تصویب شــده و در ردیف های بودجه هم 
مقداری به این طرح تخصیص داده شده 

است.
وی ادامــه داد: در هر زمانــی که مدیران 
استانی با مدیر محیط زیست کشور ارتباط 
برقرار کردند، ایشــان وعده ابلاغ تاییدیه 
محیط زیســت را می دادند و دوستان ما 
در محیط زیســت عدم تایید این طرح را 
اعلام نکردند بلکه در ابلاغ این تایید تعللی 
صورت گرفته اســت که بایــد علت آن را 

دنبال کنیم.
نصر اصفهانی پروژه بهشــت آباد را بدون 
ضرر و زیان برای محیط زیســت دانست 
و گفت: فکر می کنم یکی از رســالت های 
مهم نمایندگان استان پیگیری جدی این 
قضیه باشد چراکه مطالعات زیست محیطی 
و مشــاوری هیچ ضرر و زیان یا خسارتی 
ازجانب این طرح را به محیط زیست نشان 
نمی دهد و ما وقتی سخن از جاری شدن 
آب به زاینده رود به زبان می آوریم، به هیچ 
وجه معتقد به ایجاد مشــکلات زیست 
محیطی نبوده و همچنیــن هیچکدام از 
حق و حقوق استان های هم جوار را نادیده 
نگرفته ایم چراکه سالیان سال درکنار هم 
بوده و ارتباط خوبی داشته ایم و برای مثال 
در زمان جنگ بزرگ ترین سرمایه گذاری 

را در استان خوزستان داشتیم.
وی افزود: روزی جوانان و نوجوانان استان 
اصفهان بــرای دفاع از میهن به اســتان 
خوزســتان رفته و این ارتباطات خیلی 
صمیمانه بوده است و اگر امروز هم با درنظر 
گرفتن حقوق متقابل و با همکاری مسئله 
آب را پیش ببریم، مشکلات حل خواهد 

شد.
رئیس شورای شــهر اصفهان بااشاره به 
مواردی در بودجه۱۴00 مبنی بر برداشت 
آب از زاینده رود اظهارداشــت: ما واقعا به 
مدیرانمان اعتماد داریم و معتقدیم وقتی 
وزیری ازطرف رئیس جمهور معرفی شده 
و با رای نمایندگان مردم مواجه می شود، 
یک رسالت ملی شکل می گیرد و به نظر 
می رســد بحث آب اصفهان و زاینده رود 
هم یک بحث ملی است که باید مورد توجه 
قرار گیرد اما متاســفانه در بودجه۱۴00 
مواردی درقالب برداشــت و انتقال آب از 
حوزه زاینده رود و تحمیل بارگذاری های 

جدید دیده می شود.
وی ادامه داد: ۵0میلیــارد تومان جهت 
برگرداندن آب از حوزه زاینده رود به حوزه 
کارون بروجن، 9میلیــارد تومان جهت 
انتقال آب از زاینده رود به شهرستان نطنز و 
بادرود، ۱0میلیارد تومان جهت آبرسانی از 
زاینده رود به ۱۴شهرستان غیر از اصفهان 
و حدود یک میلیارد بــرای انتقال آب از 
بهشت آباد که برای استان اصفهان درنظر 
گرفته شده است و باتوجه به اینکه هرکدام 
از ما ماموریت مشخصی داریم، به نظر من 
ماموریت امروز نمایندگان در بحث بودجه 
مجلس پرداختن جدی به بهشــت آباد و 

انتقال آب است.
علیرضا نصر اصفهانی خاطرنشــان کرد: 
اگر نمایندگان اصفهان امروز هوشــیاری 
و تلاش کافی نداشته باشــند، حتی اگر 
مباحث زیست محیطی و تاییدیه سازمان 
محیط زیست هم حل بشود، باید منتظر 
بودجه ۱۴0۱ باشــیم و به همین دلیل 
معتقدم که امروز فرصت مناســبی برای 
اهتمام نمایندگان بر رفع مشکل بودجه 

بهشت آباد است.

مرثیه ای برای پرآب ترین رود ایران؛  

روزی روزگاری زاینده رود
اصفهان سال هاست که با معضل خشکی زاینده رود و تبدیل این 
رودخانه دائمی به یک رودخانه فصلی روبرو است و در دوره های 
مختلف قول ها و تصمیمات بســیاری برای احیای زاینده رود 

مطرح شده است.

       تصمیماتی که به مرگ کشاورزی و زاینده رود انجامید

تسنیم
گـــزارش
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چالشی برای کاشانی ها از نوع لبنیات!
رئیس اتحادیه لبنیات شهرستان کاشان گفت: مهم ترین دلیل افزایش 
قیمت محصولات لبنی نظیر کره، عدم تخصیص ارز لازم به منظور واردات 

مواد اولیه برای واحد های تولیدی است.
محمد علمدار رئیس اتحادیه لبنیات شهرستان کاشان  ضمن اشاره به 
افزایش ۶0 درصدی محصولات لبنی گفت: کره در روز های اخیر  بیش 
از ۱00 درصد افزایش قیمت داشته  و این موضوع  سراسری است چرا که 
کره محصولی وارداتی اســت و برای وارد کردن آن ارزی اختصاص پیدا 

نکرده است.
او  با بیان اینکه تولیدکنندگان ، کره را با ارز آزاد تهیه کردند و همین موضوع 
باعث افزایش قیمت ها شده است، افزود: با افزایش قیمت شیر نیز طبیعتا 
قیمت ماست و فرآورده های آن افزایش پیدا می کند و قیمت نیز افرادی 

مشخص می کنند که به صورت عمده تولید شیر دارند.
رئیس اتحادیه لبنیات شهرستان کاشان با بیان اینکه مسئولان باید برای 
این موضوع اقدام عاجلی انجام دهند، ابراز داشت: دلیل این افزایش قیمت 
محدود به شهرستان کاشان نیست و دلیل آن هم به علت عدم تخصیص 

ارز لازم برای واردات مواد اولیه نظیر کره برای واحد های تولیدی است
حسین یکی از شهروندان کاشانی است، او ضمن ابراز نارضایتی از افزایش 
قیمت محصولات لبنی در روز های اخیر اظهار داشت: چرا باید من برای 
خرید یک بطری شــیر و یک قالب پنیر ۲3 هزار تومان هزینه کنم؟ آیا 

نظارتی در بخش های مختلف وجود ندارد؟
این شهروند کاشانی با بیان اینکه دست روی هر کالایی می گذاریم، نسبت 
به چند ماه قبل آن افزایش یافته است، افزود: هیچ محصولی در کاشان ثبات 
قیمت ندارد، دست مردم هر روز تنگ تر می شود و فاصله طبقاتی روز به روز 

زیادتر می شود و این موضوع زیبنده دارالمومنین کاشان نیست.

روز سه شنبه؛

پژوهشگران و فناوران برتر استان اصفهان 
تجلیل می شوند

معاون توســعه، مدیریت و منابع انسانی استانداری اصفهان از 
برگزاری آیین تجلیل از پژوهشگران برتر استان خبر داد و گفت: 
روز سه شنبه – دوم دی ماه پژوهشگران و فناوران برتر استان 

معرفی و از ۳ طرح پژوهشی برتر تجلیل می شود.

ایوب درویشی با بیان اینکه آیین تجلیل از پژوهشگران و فناوران برتر استان 
به صورت مجازی و حضوری با ظرفیت محدود برگزار می شــود، اظهار 
کرد: آئین تجلیل از پژوهشگران و فناوران برتر استان اصفهان به عنوان 
مراسم اختتامیه جشنواره پژوهش و فناوری استان اصفهان، با تجلیل از 

پژوهشگران و فناور برتر استان و طرح های پژوهشی برتر برگزار می شود.
وی افزود: در روز سه شنبه، ۲0 پژوهشگر و 3 فناور برتر، 3 طرح پژوهشی 
برگزیده و 3 دانش آموز برتر استان معرفی و از آنها تجلیل به عمل می آید.

معاون توسعه، مدیریت و منابع انسانی استانداری اصفهان با بیان اینکه 
برنامه های هفته پژوهش امسال به دلیل شیوع ویروس کرونا دستخوش 
تغییر شد، تصریح کرد: برنامه های امسال توسط شهرک علمی و تحقیقاتی 
با همکاری دانشگاه های اصلی استان به صورت مجازی در حال انجام است.

درویشی افزود: شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان با توجه به تجارب و 
ساختار موجود خود از آمادگی و توان بالایی برای برگزاری برنامه های هفته 
پژوهش برخوردار است. وی در خصوص اقدامات انجام شده هفته پژوهش 
امسال گفت: برگزاری نمایشگاه مجازی با مشارکت 3۴ شرکت و سازمان 

پژوهشی استان اصفهان به صورت مجازی در حال برگزاری است.
معاون توسعه، مدیریت و منابع انسانی استانداری اصفهان افزود: همچنین 
در برنامه های هفته پژوهش امسال که به صورت مجازی برگزار می شود، 
پخش روزانه ویدئوهای معرفی فعالیت های علم و فناوری ترتیب داده شده 
که تاکنون  روزانه حدود 3۴ ویدئو در ۱۵0 دقیقه به صورت پخش آنلاین 

ارائه شده است.

بــــازار

پـــــژوهش

وسیله حمل  و نقل عمومی در عهد قاجار
میدان نقش جهان اصفهان

اصفهان
قدیم

خـــودرو

رئیس اتحادیه صنف فروشندگان خودروی اصفهان:

قیمت خودرو 10 درصد دیگر ریزش کند بازار واقعی می شود
رئیس اتحادیه صنف فروشــندگان خودروی اصفهان با 
اشــاره به ریزش 10 تا ۳0 درصدی قیمت خودرو و رکود 
این بازار، گفت: اگر قیمت خودروهای داخلی بین 10 تا ۵ 
درصد دیگر در بازار کاهش یابد، با نرخ تورم کنونی، قیمت ها می تواند واقعی و 

عادلانه باشد.

حمیدرضا قندی در خصوص آخرین وضعیت بازار خرید و فروش خودرو در اصفهان، اظهار 
کرد: در حال حاضر میزان معامله خودرو در اصفهان بسیار کم و به نوعی رکود در بازار حاکم 
است. وی با اشاره به روند کاهشی قیمت خودرو، گفت: با این وجود خریدار واقعی شاید به 

میزان ۱0 درصد در بازار است و همه در انتظار کاهش و ثبات قیمت خودرو هستند.
رئیس اتحادیه فروشندگان خودرو اصفهان با بیان اینکه حدود ۲0 روزی است که دلال بازی 
از بازار خودرو کنار رفته است، افزود: در این مدت به نوعی فروشنده زیاد و خریدار اندک است 

و در صورتی که افراد ناچار باشند، خرید می کنند.
وی با اشاره به دلایل کاهش قیمت خودرو، اظهار کرد: افزایش تولید خودرو و عرضه بالای 
خودرو توسط خودروسازان، بهبود روند تحویل خودرو به مشتریان، کاهش قیمت ارز و از 
سوی دیگر ورود خودروهای دپو شده مردم در منزل که پیش تر خریداری کرده بودند، موجب 

ریزش شدید قیمت خودرو شده است.
قندی با بیان اینکه بیشتر خودروهای سایپا و ایران خودرو کاهش قیمت داشته اند، گفت: 
به عنوان مثال خودرو دنا پلاس ۴۲0 میلیون تومانی امروز ۲۸0 میلیون، پارس تیو ۵  3۲0 
میلیون تومانی اکنون ۲3۵ میلیون تومان، پراید ۱3۵ میلیونی اکنون ۱00 میلیون، تیبا۲ ۱۷0 
میلیونی امروز ۱۲0 میلیون و ۲0۶ تیپ دو  ۲۵۵ میلیونی به ۱۷۵ میلیون تومان رسیده است.

وی درباره اینکه کدام قیمت خودروها در بازار واقعی است، تصریح کرد: قیمت های بالای 
خودروها اصلا واقعی نیست و به نوعی حباب است و حتی قیمت کنونی خودرو نیز واقعی 
نیست و اگر قیمت خودرو بین ۱0 تا ۵ درصد دیگر در بازار کاهش یابد، با نرخ تورم کنونی، 

قیمت ها می تواند واقعی و عادلانه باشد.
رئیس اتحادیه فروشندگان خودرو اصفهان تاکید کرد: با خالی شدن حباب خودرو و ریزش 
قیمت آن، در حال حاضر قیمت کارخانه و بازار آزاد با یکدیگر همخوانی می کند و تصور می 
شود اگر پراید که خط تولید آن متوقف شده ۸0 میلیون تومان باشد و همچنین پارس تیو ۵ 

تا مرز ۲00 میلیون تومان برای مصرف کننده عادلانه باشد.
وی با بیان اینکه اگر قیمت خودروهای داخلی تا ۱0 درصد دیگر کاهش یابد، قیمت ها واقعی 
خواهد بود، با پیش بینی بازار خودرو تا پایان سال، گفت: به طور قطع قیمت خودرو دیگر 

افزایشی نخواهد بود.

ایسنا
خـــبــــر
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1.افســانه: هرچــه 
ویتامین دی بیشتری 
دریافت کنید، همانقدر 

بهتر است
 هرچیزی اگــر در مقادیر 
بــالا مصرف شــود مضر 
خواهد بود، این مســاله 
درباره ویتامین دی نیز صادق اســت. 
جذب بیــش از حــد ویتامین دی می 
تواند عواقبی جدی به همراه داشــته 
باشــد که این مســاله معمولا بواسطه 
استفاده بیش از حد از مکمل ویتامین 

دی صورت می گیرد. 
بنا بــه گفته کارشناســان افــراد بین 
19-70 سال می بایســت تاIU 600 و 
افراد بالای 70 ســال بایــد IU 800 از 
این ویتامین دریافــت کنند. حداکثر 
دریافت روزانه برای افراد بالای 9سال 
IU 4000 می باشد. ویتامین دی باعث 
جذب بیشتر کلسیم می شود، بنابراین 
مســمومیت بوجود آمده نیز بواسطه 
وجود بیش از حد کلســیم حاصل می 
شود. علائم این مسمویت شامل حالت 
تهوع، اســتفراغ، ضعــف، درد مفاصل 
و درد کلیه می باشــد. بنابراین قبل از 
استفاده از ویتامین دی  حتما با پزشک 

خود مشورت کنید.
 2.حقیقت: قرارگرفتن در معرض 
آفتاب باعث جــذب ویتامین دی 

می شود
 اشــعه های فرابنفــش B آفتاب پس 
از برخــورد به بدن طی یــک واکنش 
شیمیایی تبدیل به ویتامین دی3 می 
شــود. ســپس این ویتامین از کبد به 

کلیه رفته و تبدیل به شکل فعال و قابل 
استفاده ویتامین دی در بدن می گردد. 
مواردی همچون هوای ابری، فصل های 
مختلــف و اســتفاده از آفتابگیر بروی 
میزان جذب نور آفتاب تاثیر می گذارد. 
البته افراد سیاه پوســت هم به اندازه 
سفید پوست ها قادر به جذب ویتامین 

دی از طریق آفتاب نیستند.
برای جذب ویتامین دی حداقل دو بار 
در هفته باید به مــدت 5-30 در برابر 
آفتاب قرار بگیرید. اما زمان را مدیریت 
کنید، درصورت قرارگیری بیش از حد 
در برابر نور خورشــید احتمال ابتلا به 

سرطان پوست و لک بالا می شود.
 3. افســانه: جذب کافی ویتامین 
دی تنها از طریق مــواد غذایی 

آسان است
 غذاهــای کمی حــاوی ویتامین دی 
هســتند. غذاهایی ماننــد ماهی، مثلا 
ســالمون و قــارچ، تخم مــرغ و پنیر 
چدار حــاوی ایــن ویتامین انــد. اما 
مقدار ویتامین در آنها کم اســت. مثلا 
تخم مرغ فقط شــامل 44IU ویتامین 
دی اســت. بنابراین بهتر اســت علاوه 
براستفاده از این مواد غذایی خود را در 

معرض آفتاب نیز قرار دهید.
 4. حقیقت: کاهش ویتامین دی در 

بدن باعث بدخلقی می شود
 براساس تحقیقات انجام شده ویتامین 
دی نقش مهمی در تولید ســراتونین 
ایفا می کند. سراتونین هورمونی است 
که باعث بهبود خلق و خو و خواب می 
شود. این ویتامین باعث بهبود خلق و 
خوی زنان مبتلا به دیابت نوع دوم می 
شود. پس در صورت ابتلا به افسردگی و 
خستگی بهتر است سطح ویتامین دی 
خود را بررســی کنید. ویتامین دی و 
بالطبع قرار گیری در معرض نور آفتاب 
باعث خــوش خلقی می شــود، البته 
هنوز مشــخص نیســت که این تغییر 
بواســطه نور آفتاب صورت می گیرد یا 

ویتامین دی.

 5. افســانه: اســتفاده از مکمل 
ویتامین دی باعث کاهش وزن می 

شود
 با اینکه کمبــود ویتامین دی و چاقی 
باهــم مرتبطند اما هنــوز رابطه میان 
مصرف این ویتامین و لاغری مشخص 
نشده است. البته براســاس تحقیقات 
قبلی مشخص شــد زنانی که از رژیم 
غذایی کم کالری پیــروی می کنند و 
همزمان ســطح ویتامیــن دی خوبی 
دارند، در مقایسه با زنان با رژیم مشابه 
و سطح پایین ویتامین دی بیشتر وزن 
کم کرده بودند. اما هنوز برای حصول 
چنین نتیجه ای زود است. ویتامین دی 
کافی در بدن باعث کاهش درد مفاصل 

و در نتیجه ورزش بیشتر می شود.
 6. حقیقــت: ویتامین دی باعث 

بهبود سیستم ایمنی می شود
 ویتامین دی باعث کاهش التهاب های 
مضری می شود که در پاسخ به برخی 
گلبول های ســفید خون شکل گرفته 
اند، بعلاوه باعث افزایش تولید پروتئین 
در سلول های ایمنی می گردد. فقدان 
ویتامیــن دی در بدن باعــث ابتلای 
سریعتر افراد به سرماخوردگی، سرفه 
و عفونت مجاری تنفســی می شــود. 
عده ای بخاطــر خاصیت افزایش دفاع 
سیســتم ایمنی چنین تصور می کنند 
که ویتامیــن دی در درمــان بیماری 
کرونا نیز موثر است، اما فعلا برای این 
نتیجه گیــری زود اســت. در مطالعه 
ای که در اســپانیا انجام شــده، بیش 
از 80% مبتلایان به کرونا فاقد ســطح 
ویتامین دی کافی هســتند. بنابراین 
ســطح ویتامین دی کافی مــی تواند 
شدت علائم و حتی مرگ را در این نوع 

بیماری کاهش دهد.
 7. افسانه: همه باید سطح ویتامین 

دی بدن خود را بررسی کنند
 ســطح ویتامین دی در خــون افراد 
بزرگسال باید بین 20-30 نانوگرم در 
میلی لیتر باشد، اما نیازی به بررسی این 

مورد در خون نیســت، مگر در صورت 
ابتلا به پوکی استخوان. برای این منظور 
بهتر است که سطح جذی ویتامین دی 
را براساس توصیه ها در سطح مطلوب 
حفظ کنید. بهتر اســت قبل از شروع 
حتما با پزشــک خود مشــورت کنید. 
علائمی که نشــان دهنده نیاز بیشتر 
به ویتامین دی اســت شــامل شعف 
استخوان، نرمی و شکنندگی آنهاست. 
همچنین افراد مبتلا بــه چاقی، عمل 
بایپس معده، ســن بالا، پوســت تیره 
و کسانی که دسترســی به نور آفتاب 

ندارند، باید مورد بررسی قرار بگیرند.
 8. حقیقــت: ویتامین دی کافی 
باعث بهبود ســطح قند خون می 

شود
 درصورت تلاش برای مهار دیابت نوع 
دوم، بهتر اســت از سطح ویتامین دی 
بدن خود آگاه باشید. کاهش ویتامین 
دی رابطــه مســتقیمی بــا مقاومت 
انسولین دارد. استفاده مداوم و 6ماهه 
از مکمــل ویتامین دی باعــث بهبود 
حساسیت به انوسلین در بیماران مبتلا 

به دیابت نوع دوم می شود. مصرف این 
ویتامیــن باعث بهبود بیمــاری و کند 

شدن روند پیشرفت دیابت می گردد.
 9. حقیقت: ویتامیــن دی کافی 
باعث کاشه خطر ابتلا به سرطان 

می شود
 افرادی که دچــار کمبود ویتامین دی 
هســتند، بیشــتر در معرض سرطان 
ســینه، کلیه و پانکراس می باشــند. 
این ویتامین احتمال ابتلا به ســرطان 
پروستات را کاهش می دهد. افراد سیاه 
پوســت و چاقی که کمتــر در معرض 
آفتاب می باشند بیشتر در معرض ابتلا 
قرار دارند. با اینکه کمبود ویتامین دی 
مستقیما روی ابتلا به ســرطان تاثیر 
نمی گــذارد، اما ارتباط چشــمگیری 
میان ایــن دو دیده می شــود. افراد با 
سطح ویتامین دی کافی 30% کمتر در 
معرض ابتلا به سرطان سینه قرار دارند. 
البته واکنش مــردان و زنان به جذب 

ویتامین دی یکسان نیست. 
 10. افسانه: همه زنان به یک میزان 

از ویتامین دی نیاز دارند

 

برخی از زنان ماننــد زنان باردار نیاز به 
ویتامین دی بیشتری دارند. زنانی که 
در زمســتان کودکان خود را بدنیا می 
آورند و با کمبود این ویتامین مواجه اند 
و یا در دوران بارداری وزنشان افزایش 
یافته، بــه ویتامین دی بیشــتری نیاز 
دارند. زنــان باردار مــی توانند روزانه 
1000-2000 واحــد ویتامیــن دی 
دریافت کنند. براساس مطالعات انجام 
شــده این ویتامین تاثیر بسزایی روی 

سلامت مادر و فرزند دارد.
 11. حقیقت: ســن بروی توانایی 
فرد در جــذب ویتامین دی تاثیر 

می گذارد
 زنان مسن نیاز به ویتامین دی بیشتری 
دارند، زیرا میزان جذبشــان نسبت به 
افراد جوان تر کمتر است. افزایش سن 
باعث کاهــش تولید ایــن ویتامین در 
پوست می شــود، بنابراین با استفاده 
روزانه و کافی از این ویتامین می توان 
چین و چروک را کاهش داد. قبل از هر 
اقدامی حتما با پزشــک خود مشورت 

کنید. 

معجزه این خوراکی 
خوشمزه برای درمان نوع 

متوسط کرونا
یک کارشناس ارشد تغذیه و رژیم درمانی 
مطرح کرد: »ســیاه دانه و عسل« قادر به 
درمان نوع متوســط بیمــاری کووید 19 
هســتند.رومینا اکبری به بررســی های 
محققان پاکستانی، کانادایی و آمریکایی 
در این زمینه اشــاره و اظهار کــرد: انواع 
فیتوشــیمیایی های موجود در سیاه دانه 

دارای خواص التهــاب زا، ضدمیکروبی و 
تنظیم کننده سیســتم ایمنی است.یک 
کارشناس ارشد تغذیه و رژیم درمانی ادامه 
داد: عسل نیز دارای خواص ضدویروسی، 
ضدمیکروبی، ضدالتهابی و تنظیم کننده 
سیستم ایمنی اســت.وی با بیان اینکه در 
این تحقیــق 313 بیمــار کرونایی تحت 
مطالعه قرار گرفته اند، خاطرنشــان کرد: 
از بین این تعداد بــه 160 بیمار، ترکیب 
سیاه دانه و عســل و به 153 بیمار دارونما 
داده شــد و محققان تأثیر مثبت مصرف 
این ترکیب را بر درمان مبتلایان به کرونا 

مشاهده کردند.این کارشناس ارشد تغذیه 
و رژیم درمانی در پایان به بیماران دیابتی 
هشدار داد که قبل از مصرف عسل حتماً با 
متخصص تغذیه مشورت کرده و خودسرانه 

در مصرف آن زیاده روی نکنند.

اولین آزمایش خانگی کرونا 
مجوز استفاده اضطراری گرفت

 اداره نظارت بر دارو و غــذای آمریکا برای 
اولین آزمایش خانگی کرونا مجوز استفاده 
اضطراری صادر کــرد. این آزمایش کرونا را 
می توان بدون نسخه پزشــک از داروخانه 
خریداری کرد و آن را در خانــه انجام داد.  
این آزمایش که توســط شرکت تشخیص 
دیجیتال استرالیا Ellume ساخته شده است، 
همانند تست های خانگی بارداری،  نیازی به 

ارسال نمونه به آزمایشگاه ندارد.

ایــن آزمایــش خانگــی کوویــد-19 که 
)Ellume( نام دارد، یــک آزمایش آنتی ژن 
است که برای تشــخیص قطعات پروتئین 
های ویروســی که باعث ایجاد یک واکنش 
ایمنی در بدن می شــوند، طراحی شــده 
است.طبق اعلام شرکت سازنده نتایج  این 
آزمایش خانگــی، از طریق یک برنامه تلفن 
هوشــمند در کمتر از 20 دقیقــه ارایه می 
شود.این آزمایش شامل جمع آوری نمونه 
با یک سواپ بینی است که کاربران سپس 
آن را در یک آنالیز متصل به بلوتوث قرار می 
دهند که با یک برنامه تلفن هوشمند همگام 

سازی می شود.
طبق اعلام این شــرکت نتایج از طریق این 
برنامه ارایه می شود و می تواند با متخصصان 
مراقبت های بهداشتی به اشتراک گذاشته 

شود.

 یازده افسانه و حقیقت درباره ویتامین دی
 به جز ویتامین c احتمالا تابه حال درباره هیچ ویتامینی به اندازه 

ویتامین D صحبت نشده است. البته هیچ ویتامین و ماده مکملی 

وجود ندارد که بتواند هرنوع بیماری را درمان کند. در این مقاله 

به برخی افسانه ها و حقایق درباره این ویتامین اشاره می کنیم.

 ویتامین دی باعث 
کاهش التهاب های 
مضری می شود که 
در پاسخ به برخی 
گلبول های سفید 
خون شکل گرفته 

اند، بعلاوه باعث 
افزایش تولید 

پروتئین در سلول 
های ایمنی می گردد. 

فقدان ویتامین 
دی در بدن باعث 

ابتلای سریعتر افراد 
به سرماخوردگی، 

سرفه و عفونت 
مجاری تنفسی می 

شود.

بهداشت نیوز
گزارش

ISFAHAN
N E W S

آغاز تست انسانی واکسن ایرانی کرونا با ۵۶ نفر
محقق اصلی پروژه تولید واکسن ایرانی کرونا و عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا با اشاره به 
جزییات فاز اول انجام تست انسانی واکسن کرونای ایرانی، گفت: احتمالا فاز اول تست انسانی 
این واکسن از هفته اول دی ماه آغاز می شود. دکتر مینو محرز، درباره زمان آغاز تست انسانی 
واکسن کرونای ایرانی، گفت: احتمالا فاز اول تست انسانی واکسن کرونای ایرانی از هفته اول 

دی ماه به بعد آغاز می شود.
وی با بیان اینکه تاکنون تعداد بسیار زیادی برای شرکت در تست انسانی داوطلب شده اند، گفت: 
فاز اول تست انسانی واکســن کرونای ایرانی با 56 نفر آغاز می شود. در این فاز دو تزریق برای 
داوطلبان در فاصله دو هفته انجام می شود. یعنی ابتدا یک تزریق را انجام می دهند و دو هفته بعد 
هم تزریق دوم را انجام می دهند.محرز ادامه داد: از آنجایی که شیوع بیماری کووید-19 در سطح 
شهر زیاد است و ممکن است آنتی بادی افراد دچار اشکال شود، در سری اول داوطلبین در یک 
جای خاص نگهداری می شوند و بعد از اینکه نوبت دوم تزریق را انجام دادند، وضعیت آنتی  بادی 
شان چک می شود. البته برخی کارشناسان معتقدند که در افرادی هم که به کووید-19 مبتلا 

شدند، بعد از سه ماه می توانند واکسن تزریق کنند. زیرا نمی توان همه را تست کرد.
شرایط داوطلبان شرکت در تست انسانی واکسن کرونا

وی درباره شرایط داوطلبان شرکت در تست انسانی واکسن کرونا، گفت: این افراد باید کاملا 
سالم باشند، تمام تســت های لازم برایش انجام می شــود، در عین حال نباید سابقه ابتلا به 
کووید-19 را داشته باشــد و آنتی بادی اش باید منفی باشد و بین 18 تا 50 سال باشد.محقق 
اصلی پروژه تولید واکسن کرونای ایرانی درباره پوشش بیمه ای داوطلبان تزریق واکسن کرونا، 

گفت: سری اول یک هدیه ای به آنها تعلق می گیرد و تحت پوشش بیمه نیز قرار می گیرند.
چه زمانی واکسن ایرانی کرونا آماده می شود؟

محرز گفت: فکر می کنم اگر همه چیز با موفقیت پیش رود و تایید آن را هم از سازمان بهداشت 
جهانی دریافت کنیم، نهایتا در بهار بتوانیم واکســن کرونای ایرانی را داشته باشیم. نهایتا و 

حداکثر می توانیم اواخر بهار این واکسن را در صورت موفقیت داشته باشیم.
داوطلب انجام تست؛ بیش از حد نیاز

وی درباره برخی فضاسازی های رسانه های معاند درباره عدم وجود داوطلب برای تست انسانی 
واکسن کرونای ایرانی، گفت: این ها اصلا درست نیست. می خواهند مردم را تحریک کنند و 

برخی رسانه های آن طرفی کارشان همین است. در حالی که 
داوطلب تست واکسن کرونا از تمام ایران بسیار زیاد است. 

از تمام ایران، افراد تحصیل کرده و... بســیار داوطلب 
شــدند و داوطلب بیش از حد نیاز وجود دارد.محرز با 
تاکید بر اینکه ایران باید واکســن کرونای خودش را 
تولید کند، گفت: باید بتوانیم خودمان واکســن های 

مورد نیازمان را بسازیم. دانش و تکنولوژی این کار هم 
وجود دارد. در حال حاضر فقط دو واکســن کرونای فایزر 

و مدرنا تاییدیه دریافت کرده اند که در آمریکا واکسیناسیون 
را آغاز کرده اند. ابتدا پرستاران و کادر بهداشت و درمان را واکسینه 

می کنند و بعد به سراغ افراد مســن و در معرض خطر می روند. بالاخره تعدادی 
که تولید می کنند، آنقدر نیست که در همه جای دنیا در دسترس باشد. واکسن 

آسترازنکا هم مقداری عقب افتاد که آن هم اگر به زودی تاییدیه دریافت کند،  تعداد واکسن 
برای دنیا بیشتر می شود.

استخدام کارشناس دفتر فنی مکانیک 
جهت کارگاه ساخت در اصفهان

omidejavan@ymail.com

استخدام مدیر بازاریابی و فروش ، 
کارشناس بازاریابی و فروش

/https://npco.ir/employment لینک

استخدام کارشناس فروش در شرکت 
اسپادان آهن آیریک

موبایل 09130800998

استخدام کارشناس فروش آقا با 
حقوق ثابت، پورسانت و بیمه
واتساپ 09131178576

استخدام کارمند فروش در شرکت 
پارس طراحان دیاکو صنعت سبز

موبایل 09136269122

استخدام کارمند اداری و کارشناس 
R&D در آژند بسپار آرمان نوین

واتساپ 09923484930

استخدام مهندس صنایع با حقوق و 
مزایای ویژه و مکفی 

estekhdamgroup.job@gmail.com

استخدام گرافیست و کارشناس تولید 
محتوا در اصفهان

واتساپ 09138230390

استخدام کارشناس حسابداری و 
کارپرداز در شرکت معتبر تولیدی

hrm1399@yahoo.com

استخدام ویزیتور 
حضوری،کارشناس فروش 

دربازرگانی و پخش نیلوفر سپاهان
تلفن 03135316191

استخدام مترجم دور کار در ایران 
تایپیست از کل ایران

موبایل 09196889330

گزارش

 

مدتی است که گونه جدیدی از ویروس کووید-19 
با سرعت انتقال سریع تر در انگلستان کشف شده که در حال انتشار در نقاط دیگر جهان است و به 

دلیل نوع جهشی که داشته، نگرانی های جدی را در سطح جهان به وجود آورده است.
یکی از جنبه های خطرناک این ویروس آن اســت که به راحتی از شخصی به شخص دیگر منتقل 
می شود و نسبت به گونه های قبلی این ویروس مسری تر است. بررسی ها بر روی گونه تازه تر ویروس 
کرونا فعلًا در ابتدای راه است و هنوز در مورد ماهیت آن پرسش های بی پاسخ و نگران کننده زیادی 
وجود دارد. هنوز به طور دقیق مشخص نیست رفتار این ویروس تغییر یافته نسبت به گونه اولیه 

چه تغییراتی داشته است.
در مجموع سه مساله موجب شــده تا گونه جدید ویروس کرونا نگران کننده تر باشد. نگرانی اول 

مربوط به جایگزینی ســریع آن به جای گونه های قدیمی تر اســت. دوم آنکه در ویروس 
تازه، بخش هایی جهش یافته اند که دارای اهمیت زیادی هســتند. نگرانی سوم هم اینکه 
بررسی های آزمایشگاهی نشان می دهد برخی از جهش های تازه توانایی این ویروس برای 

آلوده کردن سلول های بدن را نیز بیشتر می کند.
در حال حاضر تنها راه حل ســریع برای مقابله با این مشــکل نوظهور اعمال سیاست های 
قرنطینه است تا با کاهش تماس های افراد با یکدیگر احتمال ابتلای اشخاص به کرونا ویروس 
جدید به حداقل برسد. به گفته پرفســور نیک لومن، بررسی های آزمایشگاهی بر روی گونه 
جدید ویروس کرونا هفته ها و شاید ماه ها به طول بینجامد. لذا فعلًا باید سیاست فاصله گذاری 

اجتماعی را به طور دقیق رعایت کرد.
سابقه و سرعت گسترش گونه جدید کرونا

این گونه جدید اولین بار در شهریور ماه شناسایی شد و تا ماه نوامبر یعنی آبان ماه حدود یک 
چهارم افرادی که به تازگی به ویروس کرونا مبتلا می شدند، حامل گونه جدید آن بودند. اما تا 
اواسط ماه دسامبر یعنی یک هفته قبل این رقم به دو سوم کل مبتلایان به کرونا در انگلیس افزایش 
یافت.بررسی ها و محاسبات ریاضی نشان می دهد سرعت انتشار گونه جدید ویروس کرونا در انگلیس 
70 درصد بیشتر از گونه های قبلی است. این سرعت بالا موجب نگرانی بوریس جانسون نخست وزیر 

انگلیس شد و وی شخصاً به این مساله اشاره کرد.
به گفته پرفسور جاناتان بال ویروس شناس دانشگاه ناتینگهام هنوز عموم مردم از خطرات و توان 
ابتلای بالای ویروس کرونای جدید مطلع نیستند و باید اطلاع رسانی عمومی در این زمینه بیشتر 
شود.احتمال می رود این ویروس جهش یافته از بیماری در انگلیس یا خارج از این کشور منتقل شده 

باشد. اما هنوز در این زمینه اطلاعات کافی وجود ندارد. در حال حاضر به غیر از ایرلند شمالی این 
ویروس در کل انگلیس پخش شده ولی میزان آلودگی به آن در لندن و شرق انگلیس بیشتر است. 
همچنین گونه مذکور از انگلیس به دانمارک و استرالیا و حتی هلند منتقل شده و لذا نگرانی ها در 

مورد تبدیل انگلیس به پایگاه انتشار گونه جهش یافته کرونا افزایش یافته است.
هنوز مشخص نیست آیا جهش تازه، ویروس کرونا را مرگبارتر کرده یا خیر. اما افزایش توان گسترش 
و بیماری زایی گونه جدید کرونا قطعی است و همین امر باعث خواهد شد تا بیمارستان ها با مشکلات 
تازه ای مواجه شوند. وقتی افراد بیشتری به سرعت کرونا بگیرند، نیاز به تخت های بیمارستانی برای 
بستری کردن آنها افزایش می یابد و ممکن اســت فضای کافی برای همه مبتلایان به کرونا وجود 

نداشته باشد.
در عین حال به نظر می رسد حداقل سه واکسن مهم تولید شده برای مقابله با کرونا قادر به مقابله با 
جهش جدید هم باشند. زیرا این واکسن ها توانایی سیستم ایمنی بدن را در برابر ویروس کرونا تقویت 
می کنند. واکسن های کرونا به بخش های خاصی از این ویروس حمله می کنند و بر اساس بررسی ها 

این واکسن ها حتی بعد از جهش کرونا هنوز کارآیی خود را در این زمینه حفظ کرده اند.
با این حال متخصصان هشــدار می دهند اگر ویروس کرونا باز هم جهش کند، مشــخص نیست 
واکسن های فعلی در برابر آن کماکان کارآیی داشته باشند. به گفته پرفسور راوی گوپتا از دانشگاه 
کمبریج، ویروس کرونا به طور بالقوه در مسیر فرار از تأثیرگذاری واکسن هاست و چند گام اولیه را در 
این زمینه برداشته است. لذا ممکن است در آینده با جهش های بیشتر ویروس کرونا واکسن های فعلی 
قادر به نابودی آن نباشند. لذا احتمالاً واکسن های کرونا هم باید طی ماه های آینده مانند واکسن 

آنفولانزا به روز شوند تا تأثیرگذاری خود را بر روی این ویروس حفظ کنند.

 ۳ نگرانی جدی درباره جهش ویروس کرونا در انگلیس: 

 ویژگی هایی منحصربه فرد کرونای انگلیسی

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

استخدام کمک حسابدار در شرکت 
کاوش انرژی پاسارگاد

finance.cupco@gmail.com

استخدام بازاریاب )ویزیتور( 
حضوری، سرپرست فروش، راننده 

جهت پخش مویرگی
تلفن 03136643337

استخدام مدیر وب سایت )وب مستر( با 
حقوق و مزایا در فروشگاه ایکیا

موبایل 09131029893

استخدام مهندس برق در کاوش انرژی 
پاسارگاد در اصفهان

techcv.cupco@gmail.com

استخدام 6 عنوان شغلی در صنایع 
تولیدی لوله سبز همگام 
واتساپ 09924833246
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Iran, Netherlands sign 
MoU on sustainable 
agriculture
 The Organization of Agricultural 
Engineering and Natural 
Resources of Khorasan Razavi 
Province and the Dutch Chamber 
of Commerce on Sunday signed a 
memorandum of understanding 
to promote sustainable 
development in the fields of 
agricultural research, production 
and trade.Economic Attache of 
Iran's Embassy to the Netherlands 
Ali Reza Naraqi, who participated 
in the ceremony virtually on 
Sunday, said Khorasan Razavi 
province can turn into a center 

among Middle Eastern countries 
in the fields of technology, bio-
fertilizers and types of seeds 
with the cooperation of the 
Dutch companies.Referring 
to historic ties between Iran 
and the Netherlands, he said 
that fortunately, in the current 
situation, there is a good prospect 
for bilateral relations, and signing 
of this memorandum can serve 
as a new step for developing ties.
Head of the Dutch Chamber of 
Commerce Arie Kraaijeveld, for 
his part, said during the online 
communication that the issue of 
agriculture, water and sustainable 
energy is one of the goals of the 
memorandum.

Iranian 
businessmen ready 
to further develop 
trade ties with 
Azerbaijan
Chairman of Urmia 
Chamber of Commerce, 
Industries, Mines and 
Agriculture said that 
Iranian businessmen 
especially in West 
Azarbaijan Province are 
ready to further develop 
trade ties with the 
Republic of Azerbaijan, 
provide the needs of 
Karabakh and expand 
trade ties with the country.
Hassan Entezar in an 
interview with IRNA on 
Monday said that there 
is a great capacity in 
Azarbaijan Province 
in Iran to rebuild and 
contribute to the 
development of different 
regions of the Republic of 
Azerbaijan.The presence 
of trades and businessmen 
in official meetings of the 
two countries plays a 
crucial role in advancing 
economic goals, he 
said, stressing that the 
government is required 
to provide the path for 
economic cooperation 
with the Republic of 
Azerbaijan.Referring 
to the cultural ties of the 
two countries, Entezar 
added that this item can 
be a good starting point 
in the reconstruction and 
economic relations with 
the two countries.
The head of  West 
Azarbaijan province 
Industry, Mine and Trade 
Organization Gholamreza 
Babaei, too, told IRNA the 
province is ready to export 
cement to the Republic 
of Azarbaijan, and even 
grow production to meet 
the northern neighbor's 
needs.West Azarbaijan 
produces more than four 
million tons of cement 
yearly, a significant portion 
of which could be exported 
to different countries, 
including the Republic 
of Azerbaijan, he added.
Babaei said that some 
22 million dollars have 
been exported since the 
beginning of the current 
Iranian year (started 
March 21, 2020) from the 
province to the Republic 
of Azerbaijan.The head of 
West Azarbaijan province 
Industry, Mine and Trade 
Organization said, noting 
that the Republic of 
Azerbaijan is one of the 
most important countries 
for the development of 
trade in the region, and the 
province's commercial 
capacities are ready to 
increase its relations with 
the country.
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Samimidoust said 
that some 7,230 
billion rials of 
the amount has 
been allocated 
to Gachsaran 

Petrochemical project, 
with the rest 1,000 billion 
rials being allocated to 
Dehdasht petrochemical 

project.  
He said that Gachsaran 
project has now made 
73% progress while it 

was just 40% complete 
before the sanctions two 
and a half years ago.
He also said that 

Dehdasht project has 
made 22% progress 
since the imposition of 
sanctions in 2018.

 Neighboring countries 
can invest in Chabahar 
with no limit
 Director General of Sistan-Baluchestan 
Ports and Maritime Department said 
that neighboring countries can invest in 
Chabahar Port without any restriction.
In his meeting with Pakistan Ambassador to 
Iran on Monday, Behrouz Aghaei reiterated, 
“Based on their needs and interests, 
Pakistan and other neighboring countries 
of Iran can invest in Chabahar port without 
any restrictions.”
Chabahar Port is hub of bonding ports of the 
region with one another, he said, adding, 
“Strengthening connection of countries 
and their mutual cooperation is one of the 
missions of this port.”
Referring to the cultural and social 
commonalities with countries of the 
region, he added, "All ports in Iran are 
complementary to each other."
For his part, Rahim Hayat Qureshi, 
Ambassador of Pakistan to Iran said that 
unique equipment and infrastructure 
capacities in Shahid Beheshti Port of 
Chabahar can play an important role in the 
development of regional interactions.
Expressing satisfaction with the possibility 
of transferring goods through Shahid 
Beheshti port in Chabahar to Karachi, he 
expressed hope that this process would 
continue with strengthening interactions 
between the two countries.

Iran's Envoy upbeat 
with enhanced ties 
with Russia
 Iranian Ambassador to Moscow Kazem 
Jalali said that despite of the US cruel 
sanctions against Iran, Tehran-Moscow 
relations have evolved.
In his Twitter account, Jalali said on Sunday 
night that the two countries have witnessed 
serious achievements in the relations.
He added that the cooperation of the  Islamic 
Republic of Iran as one of the founders of 
OPEC and the Russian Federation as one 
of the members of OPEC Plus and one of 
the biggest producers of crude oil to strike 
balance to the global energy market is so 
important, the global energy turbulence 
market which is still under the influence of 
waves from unilateralism, sanctions, and 
coronavirus outbreak.
Iran's Oil Minister Bijan Namdar Zangeneh 
arrived in Moscow on Sunday night for talks 
with the Russian officials.
He is scheduled to meet with high-ranking 
Russian officials and discuss the latest 
developments of energy supply and 
prospects of global market.
He was welcomed by several Russian 
officials and Iranian Ambassador in Moscow 
Kazem Jalali.
Zangeneh is slated to hold talks with Russian 
Deputy Prime Minister Alexander Novak 
and Energy Minister Nikolai Shulginov 
during his stay in Moscow.
Russia, as a member of OPEC Plus, has an 
important share in the oil market, and 
therefore good relations between the two 
countries can be effective to benefit Iran in 
the global oil market.

Iran has made some 8,230 billion rials 
investment in Gachsaran and Dehdasht 
petrochemical projects which shows a 
significant rise despite the US sanctions, 
according to Heshmatollah Samimidoust, 
the deputy governor-general of 
Kohkilouyeh-Boyerahmad Province.

Iran further invests in petrochemical 
projects despite sanctions, official says
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Iranian 
businessmen 
ready to further 
develop trade ties 
with Azerbaijan
 Chairman of Urmia Chamber 
of Commerce, Industries, 
Mines and Agriculture said 
that Iranian businessmen 
especially in West Azarbaijan 
Province are ready to further 
develop trade ties with the 
Republic of Azerbaijan, 
provide the needs of Karabakh 
and expand trade ties with the 
country.
Hassan Entezar in an interview 
with IRNA on Monday said 

that there is a great capacity 
in Azarbaijan Province in Iran 
to rebuild and contribute to 
the development of different 
regions of the Republic of 
Azerbaijan.
The presence of trades and 
businessmen in official 
meetings of the two countries 
plays a crucial role in 
advancing economic goals, 
he said, stressing that the 
government is required to 
provide the path for economic 
cooperation with the Republic 
of Azerbaijan.
Referring to the cultural ties 
of the two countries, Entezar 
added that this item can be 
a good starting point in the 

reconstruction and economic 
relations with the two 
countries.
 *** 4 million tons of cement 
exported from Azarbaijan 
Province
The head of  West Azarbaijan 
province Industry, Mine 
and Trade Organization 
Gholamreza Babaei, too, told 
IRNA the province is ready to 
export cement to the Republic 
of Azarbaijan, and even 
grow production to meet the 
northern neighbor's needs.
West Azarbaijan produces 
more than four million tons 
of cement yearly, a significant 
portion of which could 
be exported to different 

countries, including the 
Republic of Azerbaijan, he 
added.Babaei said that some 
22 million dollars have been 
exported since the beginning 
of the current Iranian year 
(started March 21, 2020) from 
the province to the Republic of 
Azerbaijan.
The head of West Azarbaijan 
province Industry, Mine and 
Trade Organization said, 
noting that the Republic of 
Azerbaijan is one of the most 
important countries for the 
development of trade in the 
region, and the province's 
commercial capacities are 
ready to increase its relations 
with the country.

'Oil Market' 
main topic of 
discussion 
between Iran, 
Russia
Iranian Oil Minister said 
that ‘global oil market’ is 
the most important topic 
of discussion with Russian 
officials, stating that it is too 
early to talk about return of 
Iranian oil to the market.
Upon his arrival to Moscow 
on Dec. 20, Bijan Zanganeh 

stated, “In this visit, we 
will hold meetings with 
Russian officials as well 
as Russian oil companies, 
but our most important 
discussion is to review the 
latest developments in the 
global oil market, which is 
in a sensitive situation.”
He pointed to the key role 
of Russia in OPEC+ and 
added, “It is for several 
years that Russia has been 
playing a very constructive 
and effective role in OPEC+, 
along with members of the 

Organization of Petroleum 
Exporting Countries 
(OPEC) and other allies.”
Turning to the recent 
meeting between Russian 
Deputy Prime Minister 
Alexander Novak and Saudi 
Energy Minister Abdulaziz 
bin Salman, he said that 
consultations between 
OPEC members and their 
allies have always been 
effective.
Asked if Iran is ready to 
return to the oil market, 
Zanganeh said that it is 

too early to talk about this 
issue.
Members of OPEC+ 
recently decided to 
facilitate their agreement 
to reduce oil production 
to 500,000 barrels per 
day in January 2021 and 
to hold monthly meetings 
to consider further 
adjustments in the coming 
months.
Iranian oil minister arrived 
in Moscow on Sunday night 
to meet with high-ranking 
Russian officials.
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H o w e v e r , 
opposition and 
d e s t r u c t i v e 
moves, too, are 
seen in both sides. 
For instance, the 
a s s a s s i n a t i o n 

of nuclear top expert 
Fakhrizadeh and Iran’s 
declaration that it is planning 
to set up new generation 
centrifuges in Natanz in the 
near futures, or the Iranian 
Parliament’s new law that 
urges the government to 
exit from the JCPOA and UN 
Atomic Energy additional 
protocols voluntary 
implementation.
Meanwhile, the reactions 
in Iran, especially by the 
government that announced 
the ratification of this new 
law under the prevailing 
conditions is contrary to 
preservation of national 
interests led to International 
Atomic Energy Agency 
(IAEA) managing director’s 
comments in an interview 
said if such moves (as 
increasing the level of 
uranium enrichment, 
or not allowing the IAEA 
inspectors to enter Iran) 

are implemented, Iran’s 
deviations from the 
acceptance time of JCPOA will 
get to the maximum level.
In the meantime, the three 
European countries have 
issued a communique in 
which they have warned 
that under the prevailing 
conditions and given the 
election of Biden, the chance 
for diplomacy in the Iranian 
nuclear program could be 
put at stake by inappropriate 
moves.
Yet, the stands adopted by 
the Supreme Leader of 
Revolution Ayatollah Seyyed 
Ali Khamenei and President 
Hassan Rouhani - that if we 
can make moves to remove 
the sanctions, even an hour’s 
delay in doing so is not logical - 
sent an important message to 
foreigners that Iran intends to 
choose the diplomatic path for 

the termination of sanctions.
After this message was 
transmitted by Iran, the 
IAEA Director General Rafael 
Mariano Grossi expressed 
hope that after the Biden 
administration will take 
charge in Washington 
negotiations on JCPOA will 
restart. In an interesting 
remark, he criticized Trump, 
saying that his policies have 
raised the nuclear disaster 
threats in the world.
Another related development 
was the convening of the 7th 
Joint Commission of 4+1 
deputy foreign ministers. 
The European sides of the 
JCPOA in that commission 
asked Iran to return to its 
full commitments in the 
framework of JCPOA. The 
member countries expressed 
hope that after Biden will 
take charge the United States 

will immediately return to 
the JCPOA.The moves made 
between Iran, the 4+1 other 
member states, and the IAEA 
and the shaped consensus 
indicate the need for 
returning to the diplomacy 
path on the Iranian nuclear 
program. Meanwhile, the 
new US administration’s 
announced inclination to 
get the United States back 
to JCPOA commitments and 
terminate the sanctions 
(although those moves might 
not be possible rapidly and 
urgently), can again pave the 
way for solving problems 
more smoothly.Such an event 
will probably have opponents 
inside the JCPOA member 
countries but since the will of 
the main parties is focused on 
solving the existing problems, 
obstacles on the path can 
definitely be removed.

Pompeo reacts to rocket 
attack against US embassy in 
Iraq
 US Secretary of State Mike Pompeo has reacted to 
Sunday night’s rocket attack against the country’s 
embassy in Baghdad’s Green Zone.
“Iran-backed militias once again flagrantly and 
recklessly attacked in Baghdad, wounding Iraqi 
civilians,” he claimed in a tweet, adding that “The 
people of Iraq deserve to have these attackers 
prosecuted. These violent and corrupt criminals 
must cease their destabilizing actions.”
At least three Katyusha rockets landed near US 
embassy in Baghdad on Sunday. Following the 
attack, the Iraqi military said in a statement that 
an "outlaw group" had fired rockets at Baghdad's 
Green Zone, Reuters reported. The rockets hit 
a residential complex inside the Green Zone, 
damaging buildings and cars, but causing no 
casualties, the statement added.
Anti-rocket systems of the embassy were activated 
during the attack, repelling some of the rockets 
according to the reports.
Pompeo’s claims about civilian casualties come as 
Saberin News reported that the defense systems of 
the US embassy has inflicted damage on residential 
areas of the Green Zone.
Meanwhile, Kata'ib Hezbollah issued a statement 
on Sunday, voicing its opposition to any rocket 
attack against the US mission. “Shelling of the 
embassy of Satan in current circumstances is an 
uncontrolled and undisciplined behavior and 
the competent authorities should prosecute the 
perpetrators of this attack.”
The group has condemned the attack, noting that 
such arbitrary measures will pose a threat to the 
lives of civilians.
Iran Suspends UK Flights 
over New COVID-19 Variant 
Concerns
 Iran has halted flights to the UK for two weeks to 
prevent the spread of a new coronavirus strain, a 
deputy minister said.
The Iranian deputy minister of Roads and Urban 
Development told Tasnim that the Health Ministry 
has issued an order to halt flights from the UK for 
two weeks following the discovery of a new variant 
of COVID-19, which British officials say spreads 
faster than others.
The new coronavirus variant, which prompted 
the UK government to impose a Tier 4 lockdown 
in London and southeastern England, and tighten 
restrictions for all of England over the festive 
period, is “out of control,” Health Secretary Matt 
Hancock said on Sunday.
The UK broke its daily coronavirus case record on 
Sunday, recording 35,928 new cases.
The new wave of travel bans has cut off UK travelers 
from much of Europe and other parts of the world.

JCPOA and new moves at international scene

After President Donald Trump’s defeat in 
US elections and before taking charge of the 
president-elect Joe Biden at the White House, 
the movements at the international scene 
have been drastically increased and signs of 
serious will for returning to Iran and others 
to the JCPOA rail on both sides are evident.
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JCPOA Not Renegotiable, Iranian 
Spokesman Reiterates
The spokesperson for Iran’s Foreign Ministry reiterated that the 
2015 nuclear deal could not be subject to renegotiation at all.
In an interview with Hamshahri newspaper, published on Sunday, 
Saeed Khatibzadeh denounced the US for scrapping the Joint 
Comprehensive Plan of Action (JCPOA), saying Washington 
“unilaterally ended its membership and after that, outrageously 
violated Resolution 2231 both by refraining from implementing  
its own commitments and preventing other signatories from 
fulfilling theirs.”
He added that other parties, particularly the three Europeans 
states, have also seriously violated the JCPOA by failing to fulfill 

their obligations as per the deal and remove sanctions against 
Iran.
“Certainly, the JCPOA is a framework. We have negotiated it 
once and reached a framework that cannot be renegotiated and 
we are committed to it,” the Iranian spokesperson underlined, 
expressing hope that the other parties would also return to the 
full implementation of their undertakings as soon as possible.
“If the day comes (when all signatories start fulfilling their JCPOA 
commitments), we will rewind the steps we have taken to reduce 
(our commitments) within the framework of the JCPOA, which 
are reversible,” the spokesman added, Press TV reported.
Khatibzadeh then referred to the remarks made by the US 
president-elect Joe Biden on various international developments, 
including Washington’s approach to Tehran, saying that as 

far as words go, Biden’s remarks 
are different from actions taken 
by the administration of the 
incumbent President Trump.
He added, though, what 
is important to Iran is the 
practical steps that the new US 
administration will take, not just 
its words.
“What has been heard from Mr. Biden 
indicates that he wants to implement his definite 
commitments in various fields, including with regard to the Paris 
(climate) agreement and other treaties such as the JCPOA,” the 
spokesman said.

the new US 
administration’s 
announced 
inclination to get 
the United States 
back to JCPOA 
commitments 
and terminate 
the sanctions 
(although those 
moves might 
not be possible 
rapidly and 
urgently), can 
again pave the 
way for solving 
problems more 
smoothly.
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Trump 
Campaign Will 
Again Ask US 
High Court to 
Upend Election 
Results
US President Donald 
Trump’s campaign said 
on Sunday it would again 
ask the Supreme Court to 
overturn results from the 
Nov. 3 election, its latest 
long-shot effort to subvert 
the electoral process 
and sow doubt over the 
legitimacy of President-
elect Joe Biden’s victory.
In a statement issued by 
the campaign, Trump 
lawyer Rudy Giuliani said 
the campaign had filed a 
petition asking the high 
court to reverse three 
rulings by a Pennsylvania 
state court interpreting 
the state’s rules for mail-in 
ballots.
“The Campaign’s 
petition seeks to 
reverse three decisions 
which eviscerated the 
Pennsylvania Legislature’s 
protections against mail 
ballot fraud,” Giuliani said 
in a statement, Reuters 
reported.
Giuliani said the filing 
sought all “appropriate 
remedies,” including 
an order allowing 
Pennsylvania’s Republican-
controlled legislature to 
award the state’s 20 
electoral votes to Trump. 
Biden won the state by 
more than 80,000 votes.
The petition is “frivolous” 
and is not going to stop 
Biden from becoming 
president on Jan. 20, said 
Joshua Douglas, an election 
law professor at the 
University of Kentucky.
“The Court will shut it down 
quickly,” Douglas said.
The Supreme Court on 
Dec. 11 rejected a lawsuit 
filed by Texas and backed 
by Trump seeking to 
throw out voting results 
in four states, including 
Pennsylvania that went for 
Biden.
Several senior Republican 
US senators, including 
Senate Majority Leader 
Mitch McConnell, have 
acknowledged Democrat 
Biden as the country’s 
president-elect after 
the Electoral College 
affirmed his victory, and 
have rejected the idea of 
overturning the 2020 
presidential election in 
Congress.
A candidate needs 270 
Electoral College votes to 
win the White House. Biden 
won 306 of those votes to 
Trump’s 232 and defeated 
the Republican president 
by more than 7 million 
ballots in the popular vote.
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Ex-US defense chief urges Biden to 
Punish Germany, Turkey
 A former US defense secretary has urged US President-elect Joe Biden 
to take "punitive" action against NATO allies over trade with Russia and 
use economic power against China.
Robert Gates, who served as defense secretary under both former 
Presidents George W. Bush and Barack Obama from 2006 to 2011, 
made his calls in a column for Saturday's New York Times, Sputnik 
reported.
He welcomed his former government colleague Biden's pledges 
to re-engage with US "friends and allies" as well as international 
organizations like NATO, while making greater use of "nonmilitary 
instruments of power".
But Gates said Biden should continue President Donald Trump's 
confrontations with NATO allies' defense budgets, the construction of 
a gas pipeline from Russia, and Turkey's purchase of state-of-the-art 
surface-to-air missiles (SAMs) from Moscow.
"Germany must be held to account not just for its pathetic level of 
military spending, but also for trading the economic and security 

interests of Poland and Ukraine for the economic benefits of the Nord 
Stream 2 pipeline running from Russia to Germany", the former 
defense chief said.
"Turkey’s purchase of the Russian S-400 air defense system against 
repeated American warnings must have costs", Gates wrote. "And 
Ankara must also be held to account for its actions in Libya, the eastern 
Mediterranean and Syria that contravene the interests of other NATO 
allies and complicate efforts to achieve peace".
He also urged "consequences" for NATO members, including Turkey, 
Hungary, and Poland, for what he called their "authoritarianism". 
While admitting the military alliance — dating from the Cold War — 
has no mechanism for expelling members, the US could use "creative 
diplomacy", including "suspension or other punitive steps".
Gates argued that the US should continue its belligerent stance towards 
Asian economic giant China not just with "security" agencies, but all 
government departments, along with private-sector economic power, 
in "true 'whole of government' American strategies and operations".
Rather than relying only punitive measures like sanctions and tariffs, 
Washington should "be more creative in finding positive economic 
inducements to persuade other countries to act — or not act — in 
accordance with our interests", Gates wrote, using "nonmilitary tools 

l i k e 
conventional diplomacy, 

development assistance and public diplomacy to protect 
America’s interests and advance our objectives."
International bodies scorned by Trump could be used as "conduits for 
American influence around the world", Gates argued, accusing Beijing 
of "seeding" the United Nations and its various agencies with officials as 
he claimed the Soviet Union did. "When we walk away from the World 
Health Organization and other such organizations, we provide the 
Chinese with opportunities to dominate them and use them for their 
own purposes", he claimed.

President 
Urges 
Constitutional 
Revision in 
Iran
 Iranian President Hassan 
Rouhani called for a 
revision of the Constitution 
to introduce a multi-party 
system.
Speaking at a Monday 
meeting on basic and civil 
rights, Rouhani proposed a 

revision of the Constitution.
He said the Iranian 
Constitution has not been 
based upon a multi-party 
system, meaning that people 
vote for individuals, not 
parties, in the presidential, 
parliamentary, city council, 
or Assembly of Experts 
elections.
There is no “party filter” in 
Iran, as the Guardian Council 
is tasked with a series of 
vetting procedures, he said, 
adding that such problems 
should be addressed.
A constitutional revision 

would not be a problem if it 
is necessary, the president 
noted, adding, “Constitutions 
are scarcely revised in the 
world, but the (Iranian) 
Constitution has not changed 
for 31 years now.”
He said the Constitution had 
been initially devised for a 
10-year period, as a series of 
revisions were made in the 
final years of late founder of 
the Islamic Republic Imam 
Khomeini’s life. 
The Constitution has not been 
revised for the past 31 years, 
and it may need to change one 

time, the president added.
Rouhani further said that the 
Islamic Republic has survived 
because it is based upon the 
Republic system, elections, 
and the vote of people.
“The votes of people play a 
basic role, but we do not have 
a party system in our country 
unfortunately.” 
The processes would become 
a little bit difficult without a 
multi-party system, because 
the controversies and uproar 
surrounding the election 
would make the job difficult, 
the president added.



Iran COVID-19 vaccine expected in next six months
 Head of Iranian Society for Immunology and Allergy announced on Monday that 
the necessary knowledge for manufacturing COVID-19 vaccine exists in the 
country and domestically-produced vaccines are expected to be available in the 
next six months.Before vaccine production indigenously, the country should buy 
the vaccine from different world sources to meet the nation's needs, Mohammad 
Vojgani told IRNA in an interview.   Iran's capability to produce COVID-19 vaccine 
is based on reality, Vojgani said stressing that the country surely is capable of 
manufacturing the vaccine far from the ballyhoo and propaganda.
He said that at least three Iranian centers are active in this regard while one of them has passed test of animals for 
COVID-19 successfully and fruitful researches have been conducted so far.He further elaborated on the Society's 
capacities and said it has technology to produce different vaccines from dead-virus and re-combined virus.

A member of the Tehran 
Chamber of Commerce, 
Industries, Mines and 
Agriculture wrote a note on 
Iran newspaper on Monday 
where he said that the Islamic 
Republic of Iran enjoys the 
capabilities to take part in 
the reconstruction process 
of Nagorno-Karabakh region 
in the Republic of Azerbaijan.
Yahya Al-e Ishaq pointed 
to President of Azerbaijan 
Ilham Aliyev's call on friendly 
states to participate in the 
reconstruction of the 
Nagorno-Karabakh region, 
arguing that Iran has the 
most capabilities to be part 
of the project. Iranian firms 
and contractors have gained 
proper experiences in the 
fields of reconstruction and 
modernization after the Iran-
Iraq war (1980-1988), Al 
Ishaq wrote.
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Trump Signs Temporary 
Spending Bill into Law 
to Avoid Government 

Shutdown
 US President Donald Trump signed a 
congressional interim budget for a day, 
preventing a government shutdown, 
the White House said in a statement.
The federal government funding 
period expired at midnight; without 
the current budget law there would be 
a shutdown - a temporary reduction 
in the work of a number of federal 
agencies.

Debate over a longer-term budget law 
will resume on Monday. In parallel, 
Congress will try to finally agree on 
the details of a $900 billion economic 
support package.US President-elect 
Joe Biden has said he welcomes the 
$900 billion economic stimulus 
package agreed by US Congress 
leaders, adding that the deal will 
offer relief to workers and provide 
the necessary resources to defeat 
COVID-19, Sputnik reported.
"I applaud the bipartisan 
Congressional economic relief 
package that will deliver critical 
resources to fight COVID-19, including 

funding for vaccine distribution, 
and much needed temporary relief 
for workers, families, and small 
businesses," Biden said in a press 
release that was published on the 
president-elect's transition website.
Despite the deal, Biden pledged to step 
up efforts during his first 100 days in 
office to lead the country's economic 
recovery, adding that the work was 
"far from over."Earlier, the measure 
was approved by the US House of 
Representatives.The last government 
shutdown in the US, albeit a partial 
one, occurred between late December 
2018 and late January 2019.

 US Relocates Daesh 
Ringleaders from 
Syria’s Hasakah to 

Unknown Place: Report
 US forces have transferred three 
Daesh ringleaders from Syria’s 
northeastern province of Hasakah 
to an unknown destination, a report 
said.
Eyewitnesses told SANA that 
American choppers on Sunday 

transported three leaders from the 
Daesh terror group detained in Bulgar 
camp prison east of al-Shaddadi city in 
Hasakah to an unknown destination.
They were identified as Mohsen 
Hamad al-Khlouf, who was in charge 
of arming terrorists in Iraq, Hassoun 
Mudrif al-Kadhim, responsible for 
recruitment and training in Iraq, 
and Muhammad Ahmad al-Najm, a 
specialist in bombing operations.
In May, US forces transported an 

unspecified number of imprisoned 
members of the Daesh Takfiri 
terrorist group in Hasaka to their 
occupied bases in Iraq.Speculations 
have been made about Washington's 
direct or indirect support through its 
regional allies for the terrorist group 
in the past years.Numerous accounts 
have emerged alleging airlifts, 
weapon air drops and aerial support 
for the Takfiri outfit, especially as its 
strength diminished in Syria and Iraq.

Conn Hallinan, columnist for Foreign Policy 
In Focus, told IRNA that there are positive 
signs of the United States' strategy change 
in dealing with Iran, warning that the policy 
of reducing tensions is facing a stumbling 
block, which comprises foes both in the 
United States and in the West Asia region.
As to US President-elect Joe Biden' plan 
to lift multilateral sanctions imposed 
by incumbent President Donald Trump 
against the Iranian nation, Hallinan 
expressed hope that it would not be very 
hard, but the Saudi and Israeli lobbyists 
would do their best to spoil the plan.
Saudis hope that they could be involved 
in a potential negotiation on the 2015 
Iran nuclear deal, known as the Joint 
Comprehensive Plan of Action (JCPOA), 
which seems to be an ambitious demand 
that is unacceptable by not only Iran, but 
also Russia, China, Germany and the United 
Nations, the analyst noted.
Depicting German Foreign Minister Heiko 

Maas' call for inclusion of Iran's ballistic 
missile program in any new agreement as a 
kind of violation of the initial deal, Hallinan 
stipulated that these missiles are Iranians' 
only tool to respond to Israel's missile 
threats.
He argued that any new condition would 
complicate the situation, urging that all 
anti-Iran sanctions should be lifted.
Answering a question on the presence 
of Antony Blinken, John Kerry and Jake 
Sullivan among Biden's proposed cabinet 
team, the columnist said that Blinken 
supported the JCPOA and that is a positive 
sign; however, these politicians backed 
military strikes against Afghanistan, Iraq, 
Libya and Syria; so, there are reasons to be 
cautiously optimistic.
The United States' upcoming 
administration wants to revive the nuclear 
agreement, but they are not expected to 
pursue amicable ties in dealing with the 
Islamic Republic of Iran, he mentioned.
However, Hallinan concluded, Biden may 
urge Saudi Arabia to stop sabotaging Iran's 
nuclear deal, but Riyadh may not accept it 
and on the other hand, the Israelis and the 
American republicans would insist on their 
support for the Saudis and get in the way of 
implementing the international agreement.

 IMPACT-se, a research institute based in 
occupied Jerusalem al-Quds that analyzes 
school textbooks and reviews educational 
material, said in a report that the books no 
longer include the narrative that Muslims 
and Jews would fight each other in a war and 
the Muslims would kill all the Jews. That story 
served as a foundation for much of the anti-
Israel attitudes in Saudi Arabia, and was in the 
curriculum for decades, Press TV reported.
A classic trope that was included as late as 2019 
and stated that Jews, identified as “Zionist 
forces,” use villainous methods, including 
money, women, and drugs to achieve their ends 
and control the world has also been dropped.
Moreover, a chapter called “the Zionist danger,” 
which delegitimized Israel’s right to existence 
and dealt with the regime’s plot to expand its 
territory from the Nile to the Euphrates has been 
removed as well.
Saudi officials are gradually changing public 
attitude toward Israel, laying the groundwork 
for a process that could culminate in full bilateral 
relations.
On November 23, a member of Benjamin 

Netanyahu’s cabinet and Likud party confirmed 
reports that the Israeli prime minister had flown 
to Saudi Arabia for a clandestine meeting with 
Crown Prince Mohammed bin Salman and US 
Secretary of State Mike Pompeo.
Earlier in the day, Israel’s Kan public radio and 
Army Radio said Mossad chief Yossi Cohen also 
attended the meeting.
The meeting marked the first known encounter 
between senior Israeli and Saudi officials, 
amid attempts by Pompeo to coax the Riyadh 
regime to follow its neighbors, the United Arab 
Emirates (UAE) and Bahrain, in establishing 
formal diplomatic relations with Israel.
Following the September 15 signing of US-
brokered agreements on normalization 
between Israel and the UAE and also Bahrain, 
President Donald Trump announced on 
October 23 at the White House that Sudan and 
Israel had also agreed to normalize relations.
Trump sealed the agreement in a phone 
call with Netanyahu and Sudanese Prime 
Minister Abdalla Hamdok and Chairman of 
the Sovereignty Council Lt. Gen. Abdel Fattah 
Abdelrahman al-Burhan, senior US officials 
said.
Sudan’s acting Foreign Minister Omar 
Gamareldin, however, later said the accord will 
depend on approval from its yet-to-be formed 
legislative council.
It is unclear when the assembly will be formed 
under a power-sharing deal between the 
African country’s military officers and civilians.

Israel, S. Arabia to continue sabotaging JCPOA 
implementation: US columnist

Saudi Arabia Removes Anti-Israeli Contents from 
Textbooks

A new report revealed that Saudi education authorities have 
ordered the removal of significant amounts of anti-Zionist 
material from textbooks for the coming school year, in a clear 
sign that the ultra-conservative kingdom is working on full 
normalization with Israel.

 An American journalist says Israel and Saudi Arabia would not 
stop getting in the way of implementing the 2015 Iran nuclear 
deal and the policy of reducing tensions.

Following the 
September 
15 signing of 
US-brokered 
agreements on 
normalization 
between Israel 
and the UAE and 
also Bahrain, 
President 
Donald Trump 
announced on 
October 23 at the 
White House that 
Sudan and Israel 
had also agreed 
to normalize 
relations.

The United 
States' 
upcoming 
administration 
wants to revive 
the nuclear 
agreement, 
but they are 
not expected to 
pursue amicable 
ties in dealing 
with the Islamic 
Republic of Iran, 
he mentioned.



حقوق پرستاران ۲.۵ برابر شد
معاون توسعه وزیر بهداشت خبر های خوشی درباره افزایش ۲.۵ برابری حقوق پرستاران داد و رقم دقیق افزایش 
حقوق ها را اعلام کرد. سید کامل تقوی نژاد معاون توسعه مدیریت و منابع وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
در آیین گرامیداشت روز پرستار که با حضور رئیس جمهور برگزار شد، اظهار کرد: بهبود وضعیت معیشت کارکنان 
نظام سلامت عنوان سیاست کلیدی وزارت بهداشت اعلام شــد و در سریع ترین زمان ممکن رئیس جمهور 

دستوراتی کارگشا صادر کردند و از این بابت تشکر می کنم.
وی ادامه داد: از سال گذشته ۵۲ هزار مجوز استخدامی دریافت کردیم و سال گذشته یک آزمون برگزار شد و ۱۰ هزار 

نفر بدون تشریفات اداری به کار گرفته شدند، ۷ هزار نفر نیز با آزمون در دی ماه پذیرش می شوند و برای ۳۰ هزار نفر تامین 
اعتبار شده است و مراحل نهایی صدور مجوز به صورت مشخص برای گروه های کاری مختلف در سازمان اداری و استخدامی 

صورت می پذیرد و حدود ۴۵ درصد استخدامی ها مربوط به حوزه پرستاری است. تقوی نژاد درباره میزان حقوق پرستاران گفت: حقوق 
پرستاران از اسفند سال گذشته تاکنون ۵۰ درصد اضافه و مجوز افزایش حقوق ۵۰ درصدی پرستاران صادر شد و در مجموع از اسفند ۹۷ تاکنون 
شاهد افزایش ۱۰۰ درصدی حقوق پرستاران هستیم و حقوق پرستاران دو برابر شده است و ۵۰ درصد هم از فردا به حقوق پرستاران اضافه می 

شود و در مجموع حقوق پرستاران ۲.۵ برابر خواهد شد در مقایسه با سال ۹۲ حقوق پرستاران ۶.۵ برابر شده است.

مهندسان صاحب مسکن ملی می شوند
بر اساس تفاهم نامه ای که به امضای مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید و رییس سازمان نظام مهندسی 
ساختمان رسیده قرار است در شهرهای جدید پرند، هشتگرد، صدرا، گلبهار، سهند و ایوانکی به مهندسان واجد 

شرایط عضو نظام مهندسی، مسکن ملی واگذار شود.
تفاهمنامه همکاری در ساخت واحدهای مسکونی طرح اقدام ملی مسکن و سایر با هدف استفاده از ظرفیت 

سازمان نظام مهندسی و انجمن صنفی انبوه سازان روز یکشنبه ۳۰ آذرماه ۱۳۹۹ با حضور حبیب الله طاهرخانی 
معاون وزیر راه و شهرسازی و احمد خرم رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان به امضا رسید.

همچنین مقرر شد برای تامین مسکن مهندسین واجد شرایط که در سازمان نظام مهندسی عضو یا شاغل هستند 
واحدهای مسکونی طرح اقدام ملی در شهرهای جدید احداث شود. کمک به احداث پروژ ه های طرح اقدام ملیّ مسکن، احداث 

سایر پروژه های تجاری و خدماتی در قالب مشارکت، در شهرهای جدید کشور و همکاری برای مطالعه و مکان یابی جهت احداث شهرک های جدید 
از جمله موضوعات مطرح شده در مفاد این تفاهمنامه به شمار می روند. حبیب الله طاهرخانی، معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت عمران 
شهرهای جدید در این خصوص به ایسنا گفت: در حوزه اقدام ملی نیز یکی از جوامع هدف، مجموعه های حرفه ای هستند که سازمان نظام مهندسی 

از جمله بزرگترین آنها است. این سازمان اعلام آمادگی کرده بود در قالب طرح اقدام ملی و با تولی گری خودشان برای اعضا مسکن تهیه کنند.
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 تورم این احساس 
را در فرد ایجاد 

می کند که در زندگی 
پیشرفت داشته و 
توانسته سرمایه 

ریالی خود را افزایش 
دهد. حتی اگر 

افزایش قیمت تمامی 
کالا ها و خدمات به 

اندازه افزایش درآمد 
شما بوده باشد

اقتصاد ایران
07

سه شنبه 2 دی 1399  | شمـاره 676

ISFAHAN
N E W S

تمدید مهلت تکمیل 
موجودی مسکن 
ملی تا پنجم دی

وزارت راه و شهرسازی از تمدید 
فرصت متقاضیان مســکن ملی 
برای تکمیــل آورده نقدی تا روز 

جمعه پنجم دی ماه خبر داد.
فرصت واریــز وجه حــدود ۴۰ 
میلیون تومانی طــرح اقدام ملی 
مسکن که تا روز ۳۰ آذرماه بود پنج 
روز دیگر تمدید شده و بر اساس 
اعلام معاون وزیر راه و شهرسازی 
متقاضیان تا جمعه پنجم دی ماه 
برای تکمیل موجــودی فرصت 

دارند.
محمود محمــودزاده افزود: برای 
آخرین بار تا ساعت ۲۴ جمعه ۵ 
دی دوباره فرصتی را برای کسانی 
که مدارک خود را تکمیل کرده اند 
اما در تأمین آورده نقدی خود دچار 
مشکل بودند تعیین کردیم. کسانی 
که پول واریز کردند و پیامک برای 
آنها نیامد مشــکلی نیست و می 
توانند با مراجعه به سایت ثبت نام 
و ورود کد رهگیری شان از آخرین 

وضعیت پرونده خود مطلع شوند.
وی افزود: پــس از تعیین تکلیف 
متقاضیان مرحله نخســت، نام 
نویســی جدیدی را برای مسکن 

ملی خواهیم داشت.
تا کنون دو بــار در پایان مهرماه 
و آبان ماه زمــان واریز وجه برای 
متقاضیان طرح اقدام ملی مسکن 
تمدید شده است. البته  مسئولان 
می گویند آخر آبان ماه کســانی 
که پیامک را دریافت اما نســبت 
به تکمیل موجودی اقدام نکرده 

بودند حذف شده اند.

  مسکن ملی در یک نگاه
شهریوماه ۱۳۹۸ طرح اقدام ملی 
مســکن با حضور رییس جمهور 
کلنگ زنی شد. اولین واحدها از 
این پروژه ۴۰۰ هــزار واحدی به 
تعداد ۱۱ هــزار و ۵۶۰ واحد در 
روز یکم آبان ماه ۱۳۹۹ به دستور 
رئیس جمهور افتتاح شــد. این 
پروژه از طریــق آورده متقاضیان 
و ۱۰۰ میلیــون تومان وام بانکی 
با نرخ ســود ۱۸ درصد ســاخته 
می شــود. آورده متقاضیــان در 
مرحله اول حــدود ۴۰ میلیون 
تومان است. میانگین قیمت این 
واحدها در کل کشور طبق آخرین 
بــرآورد از هزینه های تابســتان 
۱۳۹۹ بــه متــری ۲.۷ میلیون 
تومان می رســد. ثبت نام مرحله 
اول به پایان رسیده و متقاضیان 
واجد شــرایط بــرای بارگذاری 
tem. مدارک خود باید به سامانه

mrud.ir  مراجعه کنند. مهلت 
بارگذاری مدارک  و افتتاح حساب، 
پایان مهر ماه اعلام شده بود که تا 
پنجم دی ماه ۱۳۹۹ تمدید شد. در 
صورت  عدم واریز وجه یا انصراف 
متقاضیان اولیه، افرادی از لیست 

رزرو جایگزین آنها می شوند.

ایسنا
خـــبـــر
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وگرنه حالتی اتفاق می افتد 
که بــه آن رکــود تورمی 
می گوییــم یعنــی رکود 
کماکان سر جایش باقی 
است؛ شاید بر آن هم افزوده 
شده، اما ســطح عمومی 
قیمت ها روز به روز افزایش 
می یابد و این را فقط نقدینگی مازاد بر نیاز 

اقتصاد می تواند ایجاد کند.
اقتصاد ایران به وسیله یک ابزار تصنعی 
مثل افزایش سود بانکی و جذب نقدینگی 
جامعه در بانک ها طی ســال های ۹۳ تا 
۹۶ تورم را کنترل نمود. بر اساس اصول 
علم اقتصاد هنگامی که تورم پایین باشد، 
آنگاه بیکاری بالا داریــم. این بود که در 
انتخابات ســال ۱۳۹۶ اکثر انتقاد های 
اقتصادی به دولت متوجه رکود ایجاد شده 
در بخش تولید و سرمایه گذاری واقعی بود. 
به عبارت دیگر، دولت تورم پایین را با رکود 
معاوضه کرد، اما این نقدینگی جذب شده 
در بخش بانکی با سود های سپرده بسیار 
بالاتر از تورم در جامعه منجر به خلق پول 

مضاعف شده و مقدمات ایجاد رکود در 
بخش تولید را فراهم ساخت.

از اوایل سال ۹۷ شــاهد شروع یک موج 
جدید تورم در کشور بوده و هستیم. فارغ از 
اینکه تورم به وجود آمده دلایل مختلف و 
متفاوتی می تواند داشته باشد نباید از این 
نکته غافل شــد که ما طی چندین سال 
قبل از سال ۹۶ ســود های سپرده بانکی 
نزدیک به ۲۰ درصد داشتیم و این سبب 
ایجاد یک موج و سیل نقدینگی و خلق 

پول توسط بانک ها شد.
کسب و کار ها طی سال ها ۹۳ تا ۹۶ اغلب 
با ظرفیت پایینی مشغول به فعالیت بودند 
و به قول اقتصادی ها اشتغال ناقص برقرار 
بود، چرا که تولیدکنندگان کمتر از سود 
بانکی می توانستند بازدهی کسب کنند؛ 
لذا ریســک ســرمایه گذاری در بخش 
تولیدی اقتصاد افزایــش یافت و اغلب 
سرمایه ها به سمت ســپرده های بانکی 

سوق داده شد.

   این تورم دوست داشتنی!
خب تا اینجای کار مشکلی نیست، اما این 
نگرانی زمانی آغاز شد که این سپرده ها 
توسط بانک ها به درستی به سمت بخش 
واقعی اقتصاد و سرمایه گذاری در تولید 
کالا و خدمات هدایت نشــد و سبب شد 
که یک سیل عظیم نقدینگی خلق شده؛ 
پشت در بانک ها بماند و به یکباره از سال 
۹۷ تا کنون به صورت ســیل آســا وارد 

بازار های مالی )ارز- طلا – مســکن – 
بورس- خودرو( و مصرفی شده و شاهد 

تورمی هستیم که به وجود آمده است.
شاید برایتان پیش آمده باشد که خیلی 
از دوســتان و اطرافیانتان از گران شدن 
دلار، مسکن، خودرو، طلا و... خوشحال 
هستند چرا که سرمایه هایشان را طی دو 
سال اخیر به این موارد تبدیل کرده اند و 
با افزایش قیمت، خوشــحال و با کاهش 
قیمت نگران می شوند. طبیعتا افراد بخاطر 
اینکه ارزش پول و سرمایه شان حفظ شود 
به ســمت این بازار های مالی سوق داده 
می شوند، اما غافل از این نکته هستند که 
وقتی شما دارایی های تان افزایش قیمت 
را شاهد هستند طبیعتا سایر بخش های 
اقتصاد )حال با وقفه یا به صورت آنی( هم 
به همان اندازه افزایش قیمت دارند و عملا 
شما نه تنها ســود نکردید بلکه در غالب 

موارد دچار زیان هم شده اید.
برای مثال یک کارمند با حقوق ثابت را در 
نظر بگیرید که یک آپارتمان و یک خودرو 
دارد با افزایش قیمت بازار مسکن و خودرو 
طبیعتا ارزش داریی این کارمند افزایش 
می یابد، اما وقتی سایر کالا ها در اقتصاد 
نیز دچار همین افزایش قیمت می شوند 
آنگاه می توان گفت که قدرت خرید این 
فرد کاهش یافته چرا که مسکن و خودرو 
را حسب نیازش نمی تواند بفروشد و خرج 
مصرف ماهانه خود کنــد، چون به آن ها 

نیاز دارد.

در یک نگاه کوتاه مدت و بررســی های 
اقتصاد رفتاری تورم دوســت داشتنی 

است؟!
انسان همیشه از لحاظ اقتصادی عقلایی 
عمل نمی کند و روانشناســی اقتصادی 
و اقتصاد رفتاری به ما گوش زد می کند 
که تورم موجب رضایت خاطر نســبی 
برای صاحبان ســرمایه ها و دارایی های 
خرد و کلان می گردد تــا بتوانند بدون 
کمترین تــلاش و پشــتکاری و صرفا با 
واسطه گری و معامله گری خودشان از 

بازار های مختلف سود کسب کنند! بدون 
هیچ ارزش افزوده جدیدی برای اقتصاد 
صرفا قدرت نقدینگی و پول این تورم را به 

وجود آورده است.
از لحاظ اقتصاد رفتاری تورم این احساس 
را در فرد ایجاد می کند کــه در زندگی 
پیشرفت داشته و توانسته سرمایه ریالی 
خود را افزایش دهد. حتــی اگر افزایش 
قیمت تمامی کالا ها و خدمات به اندازه 
افزایش درآمد شــما بوده باشــد باز هم 
احساس رضایت خاطر و حس مطلوبیت 

دارید. امــا رفتار های اقتصادی نشــان 
می دهد با افزایش درآمد فارغ از توجه به 
تورم در جامعه معمولا مصرف نیز بیشتر 
می شود چرا که احســاس پولدار شدن 
به شما دست داده اســت. تورم دوست 
داشتنی است چرا که تسهیلات و وام ها 
را برای همه مردم ارزان می کند و فشــار 
اقساط ماهانه وام ها کاسته می شود. تورم 
برای دولت ها هم دوست داشتنی است 
چرا که به آسانی بودجه خودش را تامین 

می کند.

وقتی با افزایش قیمت سرمایه هایمان خوشحالیم؛ 

این تورم دوست داشتنی!
به یاد داریم که یکی از مسائلی که در تب و تاب انتخابات سال 
۹۶ مطرح می شد بحث رکود اقتصادی بود که به ظاهر همه و به 
خصوص تولیدکنندگان از آن نالان بودند. راهکاری که در اکثر 
موارد برای برون رفت از رکود اتخاذ می شود؛ تورم است. اما 
تورمی که موجب افزایش عرضه و سطح تولید در اقتصاد شود 

نه اینکه صرفا تعداد معاملات افزایش یابد. 

رمز ارز

چرایی جهش قیمت رمزارزها
 با توجه به اینکه این روزها بازار رمز ارزها داغ شــده است و شــاهد افزایش قیمت ها در این بازار هستیم، یک 
کارشــناس حوزه رمز ارزها ضمن تحلیل علل جهش قیمت بیت کوین در هفته های اخیر، مهم ترین اثر رشد 
سرمایه گذاری در ارزهای دیجیتال را تضعیف بانک های مرکزی دانست و گفت: بانک های مرکزی دنیا با گسترش 
کاربرد رمز ارزها به عنوان حامل ارزش مخالف هستند و صرفا می خواهند از آنها برای بستر پرداخت استفاده کنند 

تا نقش حاکمیتی خود را حفظ کنند.
رمز ارزها نوعی پول دیجیتال هستند که به صورت فیزیکی معامله نمی شوند بلکه تنها در بستر فضای مجازی 

قابلیت معامله دارند و برای خرید و فروش آنلاین مورد استفاده قرار می گیرند.
همچنین، این نوع پول ها مستقل و بدون وابستگی به یک بانک مرکزی عمل می کنند. از آنجا که این صنعت سابقه 
چندانی در کشور ما ندارد، در افکار عمومی شناختی نسبت به رمز ارزها وجود ندارد و تاکنون این صنعت امکان 

رشد و گسترش آن در کشور فراهم نشده است.
اما این روزها حال و روز بازار این پول دیجیتال خوش است؛ به گونه ای که قیمت رمز ارزها رشد قابل ملاحظه ای 
داشته و توجه و اقبال مردم هم نسبت به این بازار افزایش یافته است. علاوه براین، آمارها نشان از این دارد که بیت 

کوین رکورد جدیدی را ثبت کرده و ارزش آن از ۲۴ هزار دلار عبور کرده است.
همچنین، ارزش این نوع ارز نسبت به ابتدای سال حدود ۱.۷۴ برابر افزایش یافته و معامله گران ارزهای دیجیتالی 

معتقد هستند که بیت کوین می تواند کانال شکنی های جدیدی را تجربه کند.
در این زمینه علیرضا شــامخی - کارشــناس اقتصادی - درباره دلایل جهش قیمت ارزهای دیجیتال به ایسنا 
توضیح داد: بعد از شیوع ویروس کرونا، دولت ها نقدینگی زیادی برای مقابله با رکود جامعه تزریق کردند که منجر 
به تضعیف ارزش پول های ملی شد و زمانی که ارزش پول کاهش پیدا می کند، مردم تمایل دارند تا پول خود را 

تبدیل به دارایی های امن مثل طلا و بیت کوین کنند.
وی در ادامه با طرح این پرسش که چرا ارزهای دیجیتال در مقایسه با طلا به شکل بی سابقه ای بازدهی بهتری 
داشته اند، گفت: تا سال گذشته فقط افراد حقیقی وارد بازار رمزارزها می شدند اما حدود یک سال است که پول های 
هوشمند یعنی حجم بسیار بالای سرمایه های شرکتی وارد بازار شده که در بالا رفتن قیمت بیت کوین تاثیر قابل 
ملاحظه ای داشته است. این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه به طور معمول دولت ها با خرید و فروش ارز رمزها 
مخالف هســتند، گفت: دولت ها ســعی می کردند تا معاملات این بازار را محدود کنند، اما با ورود سرمایه های 
کلان شرکتی، عملا دولت ها مجبور می شوند، مشــروعیت این بازارها را به زودی قبول کنند که همین موضوع 
سرمایه گذاری در رمزارزها را بیمه می کند. شامخی افزود: در ماه های اخیر، بانک های معروفی در دنیا خدمات 
رمزارزها را نیز به لیست خدمات خود اضافه کرده اند. همچنین، بستر پرداخت الکترونیک خرید کالا و خدمات 
توسعه پیدا کرده و چندین سایت مهم فروش خدمات با استفاده از رمزارزها را شروع کرده اند. همه اینها در کنار 

هم، مشروعیت رمزارزها را بیشتر کرده است که بنابراین طبیعی است که قیمت ها در این بازار جهشی شود.
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استارت آپ تستادی، وضعیت کاربردپذیری پلتفرم های VOD را بررسی کرد
»تستادی« که یک اســتارت آپ برای تست و بررسی سهولت کاربری کســب وکارهای دیجیتال است، 
مقایسه ای بین چهار بازیگر بزرگ حوزه VOD یعنی فیلیمو، نماوا، لنز و کافه بازار انجام داده است. این 
پلتفرم بر اساس نظراتی که از کاربرانش دریافت کرده، می گوید که سهولت کاربری در نرم افزارهای این 
کسب وکارها، هنوز تا رسیدن به حالت ایده آل برای استفاده کاربران فاصله دارند ولیکن از بسیاری جهات 

توانسته اند که کاربران را راضی نگه دارند.
اســتارت آپ اســتادی در گزارش خود می گوید با انجام یک سناریو یکسان توســط کاربران عادی، میزان 

کاربردپذیری این کسب وکارها سنجیده شده است. نتایج این تست ها می تواند در قالب ویدیوهای کوتاه به کسب وکارها 
ارسال  شود تا به بهبود کارشان کمک شود. ناگفته نماند کاربران عادی نیز می توانند به انجام این تست های حداکثر بیست دقیقه ای 

بپردازند و به بهبود کسب وکارها کمک کنند و برای خودشان نیز کسب درآمد کنند.
»سبا حقیری«، مدیر پلتفرم تستادی به دیجیاتو می گوید که در سناریوی تستادی پیرامون بررسی چهار پلتفرم VOD قرار بر این شده تا 
کاربران یک فیلم ترسناک با بالاترین امتیاز را ببینند و سپس یک فیلم از تام هنکس پیدا کرده و آن را ذخیره کنند تا بعدا تماشا کنند. همین عمل 

ساده نتیجه تست های تستادی را مشخص کرده است. با نگاهی به گزارش تستادی می توان نتایج این تست را واکاوی کرد.

 مشتری همیشه نسبت به نرخ 
محصول خریداری بدگمان است. 

اما براساس این نرم افزارها، 
مشتری از طریق شرکت از نرخ 

اصلی محصول مطلع می شود 
و درصورت گران فروشی به 

شرکت اطلاع می دهد

،،
فرصت امروز

یادداشـــت
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مدیرعامل کارگزاری بانک رفاه 
تصریح کرد:

همه راه های 
سرمایه گذاری به 

بورس ختم می شوند
بازدهی بازار ســرمایه نســبت به 
بازارهای موازی و جایگاه جدید آن 
در اقتصاد ملی را از مهمترین مزیت 
های این بازار در شرایط فعلی است و 
همه راه های سرمایه گذاری به بورس 

ختم می شوند .
مدیرعامل کارگــزاری بانک رفاه در 
برنامه »به وقت تحلیل« ضمن بیان 
مطلب فوق به ریســک هــای بازار 
سرمایه اشــاره کرد و گفت: باید در 
نظر داشته باشیم که سرمایه گذاری 
دو وجه با اهمیــت دارد، یکی بحث 
محاســبات و تحلیل و وجه بعدی 
ریســک های مرتبط با بازار است و 
در این میان ریســک ها بــه دو نوع 
اقتصادی و غیر اقتصادی تقســیم 

می شوند.
وی ریسک غیر اقتصادی را به عنوان 
یکی از متغیرهای اثرگذار و تعیین 
کننده در کل بازارهــای مالی دنیا 
مطرح کرد و گفت: نمی توان از این 
عامل صرف نظر و یــا وزنی برای آن 
تعیین کرد. این موضوع بستگی به 
برآیند تحلیل های اقتصادی نیز دارد 
و خود را در قالب نوســان و قیمت 

نشان می دهد.
این تحلیلگر ارشد بازارسرمایه تصریح 
کرد: به عنوان مثال در اغلب بازارهای 
مالی دنیا به ندرت مشاهده می شود 
که افراد بلافاصله بعد از دریافت کد 
بورسی به طور مستقیم وارد فرآیند 
خرید و فروش ســهامداری شوند. 
در بورس پکن سرمایه گذاران پس 
12 ماه دوره انتظار و کسب تجارب 
لازم مقدمه ورود به بازارهای مالی را 

پیدا می کنند.
وی تاکید کرد: افراد نا آشــنا به طور 
ناخواســته بر شــدت هیجانات و 
ریسک های غیرسیستماتیک بازار می 
افزایند. در واقع، غیرحرفه ای هایی که 
از رفتار یکدیگر دنباله روی می کنند 
و ممکن است شناخت کافی از فضای 
بازارسرمایه نداشته باشند به عنوان 
آفت های بازارهای مالی شــناخته 
می شوند، زیرا بازار را از جریان اصلی 

خود منحرف می کنند.
آقابزرگــی راه حــل کاهــش این 
ریســک غیر اقتصــادی را فرهنگ 
سازی دانســت و افزود: چنین افتی 
با فرهنگ سازی و آموزش های لازم 
قابل اصلاح اســت. همچنین لازم 
است سهامداران تازه وارد از ابزارهایی 
مانندســبدگردانی اختصاصــی، 
صندوق هــای ســرمایه گذاری و 
مشــورت با افراد متخصص و دارای 
مجوز در این زمینه برای جلوگیری 

از ایجاد زیان استفاده کنند.

    پیش بینی بازار
آقابزرگی در خصــوص پیش بینی 
بازارسرمایه تا پایان سال نیز گفت: به 
نظر من نمی توان به طور مطلق پیش 
بینی در این رابطه داشت. تحلیلگران 
مختلف با رویکردهــای متفاوت و 
فرضیات خاص نتایــج مختلفی را 
در این زمینه به دست می آورند که 
در نهایت همانطور که در بالا اشاره 
کردم به طور خلاصه و برآیندی، همه 
این عوامل خود را در بورس نشــان 
می دهند. می توان گفت که حداقل 
در دو هه گذشته منشا اصلی نوسانات 
در بازارســرمایه ایــران بحث های 
غیر اقتصادی اعم از گشــایش های 
اقتصادی و نیز نکات بوده اســت که 
همگی دارای وزن های مختلفی در 

این بازار هستند.

تجارت نیوز
تحلیــل بورس
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الکامپ ۹۹ لغو شد اما الکام استارز برگزار می شود: 

آغاز ثبت نام استارت آپ ها

»محمدباقر اثنی عشری« رئیس ســازمان نظام صنفی 
رایانه ای کشور و »امیر ناظمی« معاون وزیر ارتباطات امروز 
در یک نشست خبری جزییات برگزاری رویداد آنلاین الکام 
استارز را تشریح کردند. امسال صرفاً بخش های رقابتی، مشاوره و جذب سرمایه 

الکام استارز به صورت آنلاین برگزار می شود.

   لغو الکامپ بیست و ششم
رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور در این نشست خبری اعلام کرد که رویداد الکامپ 
پس از چندبار جابه جایی تاریخ آن، نهایتاً لغو می شود. با این حال او اشاره کرد که سال قبل، 
الکامپ رکوردهای نمایشگاهی را جابه جا کرد: »الکامپ به بزرگترین نمایشگاه کشور با 

حضور بالای 1۰۰ هزار بازدید کننده و تعداد زیادی شرکت تبدیل شد.«
اثنی عشری در توضیح تاخیر برگزاری الکامپ بیست وششم گفت: »قرار بود نمایشگاه اواخر 
تیرماه برگزار شود. در این زمینه پیش  ثبت نام هم شروع شد و به صورت خارق العاده ای عدد 
ثبت نام بالا بود. پارسال ۳2 هزار مترمربع فضای مفید داشتیم، در پیش ثبت نام اولیه ۳۵ 
هزار مترمربع ثبت نام داشتیم و احساس می کردیم عدد بالاتر هم خواهد رفت. با این حال 
تصمیم گرفته شد به دلیل شرایط خاص کشور به خاطر شیوع ویروس کرونا تاریخ را مجدد 
تغییر دهیم. در تاریخ دوم پیشنهادی که اواخر شهریور ماه بود باز شروع به کار کردیم، ولی 
در آخر شهریور ماه هم به این نتیجه رسیدیم که با توجه به موج های کرونا به خطر انداختن 
جان بازدید کنندگان، غرفه داران و ستاد خودمان، برگزاری نمایشگاه کار درست و اخلاقی 

نیست. با مذاکره نمایشگاه تصمیم گرفتیم که این تاریخ را هم لغو کنیم.«
اثنی عشری در این نشست خبری اعلام کرد که در نهایت امسال قطعا الکامپی 
به شکل حضوری و نمایشگاهی نخواهیم داشت. اما وی تاکید کرد که برای سال 

بعد قطعا الکامپ متفاوت و بی نظیری برگزار خواهد شد.

   الکام استارز: آنلاین
اثنی عشری با اعلام اینکه الکام استارز به شکل آنلاین برگزار می شود، دلیل این 
موضوع را مکاتبات و درخواست های بالای بسیاری از شرکت های استارت آپی 
عنوان کرد که به گفته او، باعث شــده تا آنها تصمیم به برگزاری آنلاین رویداد 
الکام استارز بگیرند. رئیس نصر کشور با اشاره به حمایت هایی انجام شده از این 
رویداد اعلام کرد که الکام استارز از حمایت سازمان فناوری اطلاعات و معاونت 

علمی ریاست جمهوری برخوردار است.
از 1 تا 12 دی ماه زمان ثبت نام برای شرکت در الکام پیچ، پاویون شتاب و آوردگاه 
سرمایه در نظر گرفته شــده و از 1۳ تا 1۶ دی ماه نیز بررسی مدارک و تکمیل 
اطلاعات صورت خواهد گرفت. 1۷ تــا 1۹ دی ماه هم زمان بندی ارائه پیچ و جلســات 
مشاوره و سرمایه گذاری است ، از 2۳ تا 2۶ دی ماه نیز زمان آمادگی و برنامه ریزی آنلاین 
الکام استارز است و در نهایت 2۹ دی ماه تا 2 بهمن زمان برگزاری و اعلام نتایج منتخبین 

ششمین دوره الکام استارز است.
همچنین اعلام شــد که مجموع جوایز نقدی برای بخش الکام پیچ یا بخش مسابقه 1۵۰ 
میلیون تومان اســت که در مجموع 1۰ تیم منتخب الکام پیــچ و دو تیم منتخب برای 
شرایط همه گیری کرونا اختصاص پیدا خواهد کرد. جوایز ویژه ای هم برای ۴ حوزه هوش 
مصنوعی، اینترنت اشیاء، واقعیت مجازی و واقعیت افزوده در نظر گرفته شده که این بخش 

از بخش های مورد حمایت معاونت علمی ریاست جمهوری هستند.

   حمایت های سازمان فناوری از ستاره های الکام استارز
امیر ناظمی، رئیس سازمان فناوری اطلاعات به عنوان یکی از حامیان برگزاری ششمین 

دوره از الکام استارز در مورد جایزه سرمایه گذاری توضیحاتی ارائه داد و گفت:
»جایزه تیم اولی که توســط هیــات داوران انتخاب می شــود، یک میلیــارد تومان وام 
سرمایه گذاری خطرپذیری است. یعنی اگر یک سرمایه گذاری روی تیمی حتی تا سقف 1 
میلیارد تومان سرمایه گذاری کند، ما همان مقدار سرمایه را به او وام ارزان قیمت می دهیم. 
این وام ارزان قیمت هم به این صورت است که یک سال تنفس دارد و ۴ سال بازپرداخت 
دارد و سود بانکی مورد محاسبه هم ۹ درصد اســت. به تیم های دوم و سوم ۷۵۰ میلیون 

تومان و تیم های چهارم و پنجم و ششم ۵۰۰ میلیون تومان وام سرمایه به سرمایه گذاری 
که روی آنها سرمایه گذاری کند پرداخت می شود.«

ناظمی در ادامه به حمایت از برندگان الکام استارز از طریق طرح »بوم واره« اعلام کرد: »مورد 
بعدی طرح بوم واره است که ســازمان فناوری اطلاعات از ابتدای امسال این طرح را آغاز 
کرده و امروز که با هم صحبت می کنیم 2 هزار و ۹۰۰ خدمت در این طرح به صورت رایگان 
توسط استارت آپ ها استفاده می شود. طرح به این صورت است که هر استارت آپی، چه تیم 
باشد چه شرکت، یک بسته اعتباری 1۰۰ میلیون تومانی برایش در نظر گرفته می شود. این 
1۰۰ میلیون خود را به صورت رایگان از بخش های مختلفی که برایش در نظر گرفته شده 
می توانند استفاده کنند. برای مثال 1۰ میلیون تومان آن را می تواند از خدمات میزبانی که 
شرکت هایی مانند آسیاتک و ابرآروان در اختیار تیم ها می گذارند استفاده کند، 1۰ میلیون 

تومان می تواند از بسته تبلیغات استفاده کند.«
او با اشاره به امتیازاتی که از طرح بوم واره برای شرکت کنندگان الکام استارز در نظر گرفته 
شده گفت: »در الکام استارز تمام 12 تیم اول )غیر از جوایز اعلام شده( یک بسته اعتباری 
2۰۰ میلیون تومانی خواهند داشت. یعنی بسته 1۰۰ میلیون تومانی آنها ضربدر 2 می شود. 
به عبارتی اگر 1۰ میلیون تومان از خدمات ابری و میزبانی می توانســتند رایگان استفاده 
کنند، الان هر کدام 2۰۰ میلیون تومان می توانند به صورت رایگان استفاده کنند.« او تاکید 
می کند که بسته کمک 2۰۰ میلیون تومانی از طرح بوم واره به تیم های اول تا دوازدهم این 

دور از الکام استارز که توسط هیات داوران انتخاب شده اند، تعلق خواهد گرفت.
او با اشاره به طرح »بوم سرمایه« نیز اعلام کرد که این طرح در واقع در رویداد آنلاین الکام 
استارز رونمایی و به کار گرفته خواهد شد. ناظمی در این مورد گفت: »در این طرح تمامی 
استارت آپ هایی که در طرح ایران نوآفرین ثبت نام کرده اند، در صورتی که نیازمند جذب 
سرمایه  باشند، بیزینس پلن خودشان را به اضافه برآوردهایی که براساس مطالعات امکان 
سنجی شان انجام شده، روی سایت نوآفرین و در بخش بوم سرمایه بارگذاری می کنند. اگر 
سرمایه گذار را از لیست شرکت های VC  انتخاب کرده باشند، مستقیم طرحشان برای آنها 
ارسال می شود و اگر انتخاب نکرده باشند وارد تالار سرمایه می شوند و سرمایه گذاران مختلف 

می توانند طرح آنها را ببینند و در صورت تمایل روی آنها سرمایه گذاری کنند.«
به گفته ناظمی در خود سایت الکام استارز هم لینک هایی مربوط به این طرح ها وجود دارد 

که استارت آپ ها با کمک آن به جزییات این طرح دسترسی خواهند داشت.
ناظمی در پایان اعلام کرد که الکام استارز علی رغم عمر کوتاهی که دارد در برگیرنده خیلی 
از شرکت هایی است که ۶ سال پیش به آنها می گفتند که رویاهایشان دیوانگی است؛ اما 
امروز این شرکت ها بخش عمده ای از نیازهای مردم را به خصوص در دوران کرونا پوشش 

می دهند.

دیجیاتو
گــــــزارش

استارت آپ

حفظ و افزایش مشتری از طریق عذر خواهی؛

مشتری های من کو؟

امروزه شاهد تنوع 
محصول در تمام دنیا 

هستیم و این تنوع 
حتی به بازار تورمی 
و تحریم شده ما نیز 
راه پیدا کرده است. 

در بازار رقابتی دیگر 
نمی توان برای مشتری 

تکلیف مشخص کرد 
و باید خدمات پیش از 

فروش مناسبی را به 
مصرف کنندگان ارائه 

داد

اینجا صدای مشتری شنیده نمی شود.
حتما برایتــان پیش آمده محصولــی را که خریداری 
کرده و به منزل برده اید، با نقصی مواجه شود. فورا روی 
بسته بندی محصول را نگاه و شماره صدای مشتری را 
یادداشت کرده اید. اما وقتی با این شماره تماس گرفته اید 
یا با بوق اشغال مواجه شده اید یا با پاس کاری اپراتور که 
به این قسمت مربوط نیســت و باید با قسمت دیگری 

تماس بگیرید.

چند وقت پیش لباس شویی 
از یکــی از برندهای مطرح 
دنیا را برای منزل خریداری 
کــردم. ولی بعــد از دو روز 
وقتــی در آن را باز کردم در 
از جایش کنده شــد و خود 
را در آغوشــم رها کرد! هاج 
و واج از این قضیه با شرکت مربوط تماس 
گرفتم وموضوع را تعریف کردم. اپراتور اول 
با تعجب گفت امکان ندارد، ولی بعد نزدیک 
1۰ شماره مختلف به من داد تا تماس بگیرم 
و مشــکل را پیگیری کنم. با هر شماره ای 
که تماس گرفتم، به دربسته خوردم.  یکی 
گفت تقصیر خودتان اســت؛ یکی گفت 
زمان حمل ونقل مشکل پیداکرده و خلاصه 
هرکســی بهانه ای برای فرار از مسئولیت 
دســت و پا کرد. تا اینکه بالاخره یکی پیدا 
شد و گفت با اینکه مشکل از ما نیست، ولی 
چند روز بعد با قطعه ای جدید به سراغ شما 
می آییم. این چند روز به یک ماه تبدیل شد.

درنهایت، فریاد بلند ما برسر مسئول فروش 
بالاخره کارساز شد و قطعه جدید به خانه 
ما رسید؛ ولی بدون هیچ عذرخواهی بابت 
خسارت وارده روحی و مالی به ما در شب 
عید. این ماجرایی بــود که من در ایام عید 
برای همه دوستان و آشنایان تعریف کردم. 
درواقع پس از ایام عید کسی در اطراف ما 
نبود که نســبت به برند مورد نظر دیدگاه 

مثبتی داشته باشد.

   عذرخواهی می کنم؛ پس هستم
برای آشنایی بیشتر با پدیده عذرخواهی با 

محمدمهدی تشرفی، کارشناس فروش و 
بازاریابی هم کلام شده ایم. او در این خصوص 
می گوید: »متاســفانه درکشــور فرهنگ 
عذرخواهی میان مردم عــادی نیز وجود 
ندارد. مردم ما عذرخواهــی را در فرهنگ 
عامیانه خود نوعی تحقیر شدن می دانند. 
همین موضوع به شرکت ها و سازمان های 
ما نیز سرایت کرده است. مثال های زیادی 
درمورد برندها وجود دارد که به دلیل نقص 
محصول، پایین بودن کنترل کیفیت و خط 
تولید همیشه به مصرف کننده لطمه خورده 
است و این لطمه می تواند جانی یا روانی و 
روحی باشد. نمونه های بسیاری در این باره 
وجوددارد؛ مردم حتمــا ماجرای پژو ۴۰۵ 
ایران خودرو را به یــاد دارند که در نتیجه 
نقص فنی موجود در این خودرو، به یک باره 
در های خودرو قفل شــده و ماشین آتش 
می گرفت؛ اما مسئولان ایران خودرو بابت 
این موضوع به مشتریان واکنش محسوسی 
نشان ندادند. این موضوع هیچ گاه به دلیل 
نداشــتن فرهنگ و قانون مربــوط به این 
فرهنگ درکشور ما عینیت پیدا نخواهدکرد.

اما درباره عذرخواهی برند درکشــورهای 
پیشــرفته مثال های فراوانی داریم. برای 
مثال، شرکت تویوتای ژاپن بزرگ ترین و 
پرفروش ترین تولیدکننده خودرو در جهان 
است. چندسال پیش ماشین تویوتا سری 
کرونا مشکلی در ترمز پیدا کرد و ترمز این 

ماشین دچار نقص فنی شد.
این نقص از طریق نمایندگی این کشور در 
آلمان به شــرکت تویوتا اعلام شد. بااینکه 
هیچ اتفاقی ثبت نشد و کسی بر اثر این نقص 
فنی دردنیا دچار خسارت نشد، در فاصله 
کوتاهی بعد از اعلام این مســئله، حدود 
۳۰۰۰ خودروی تویوتا از این سری از سراسر 
جهان جمع شد و سهام تویوتا به شدت نزول 
کرد. شرکت از تمامی مصرف کنندگان خود 
به شــیوه های مختلف عذرخواهی کرد و 
خسارت تمامی کسانی که آسیبی هرچند 
ناچیز دیده بودند جبران شد. نمونه دیگر 
اینکه مدتی پیش شــرکت لوازم خانگی 
میلر که یکی از بزرگ ترین شــرکت ها در 
این حوزه است، نمایندگی خود را در ایران 

راه اندازی کرد. میلــر یکی از قدیمی ترین 
تولیدکنندگان لوازم خانگی دنیا است.

این شــرکت محصولات خود را مادام عمر 
گارانتی کرد و درحین حال تمامی قطعات 
محصولات این شــرکت به مدت 1۰ سال 

گارانتی دارد.

   تصویــب قانونی بــرای ترویج 
فرهنگ عذرخواهی

تشرفی می گوید: »شرکت های بزرگ دنیا 
نزدیک به ۳۰ سال پیش میان خود قوانینی 
را در این زمینه تصویب کردند که ارتباط 
مستقیم با مشتری داشــته باشند. در آن 
زمان شــرکت های تولیدکننده به واسطه 
شیوه توزیع محصول، با مصرف کنندگان 

پخش ارتباط چندانی نداشتند.
 CRM براین اساس نرم افزاری تحت عنوان
یعنی مدیریت مشتری مداری به زبان ساده 
طراحی شد. درواقع براساس این سیستم 
مشتری نورچشمی شــرکت تولیدکننده 
می شود. همیشه مشتری علاقه مند است 
با شــرکت تولیدکننده محصول خود در 

ارتباط باشد.
از طریق این سیستم اگر زمانی محصولی 
نقصی پیــدا کرد یا مشــتری خواســت 
سیستمی از محصول را فعال کند، می داند 

چگونه باید با شرکت ارتباط بگیرد.

   مشتریان نورچشمی شرکت ها
این کارشــناس فروش و بازاریابی در ادامه 
می گوید: »امروزه شــاهد تنوع محصول 
در تمام دنیا هســتیم و این تنوع حتی به 
بازار تورمی و تحریم شــده ما نیز راه پیدا 
کرده است. در بازار رقابتی دیگر نمی توان 
برای مشتری تکلیف مشخص کرد و باید 
خدمات پیــش از فروش مناســبی را به 
مصرف کنندگان ارائه داد. در بازار رقابتی 
باید مشتری راضی باشد تا به سمت شرکت 

جذب شود.

زمانی برای جذب مشــتری، محصولات 
متنوعی با رنگ های چشمگیر و به شکل 
هدیه های زیبا عرضه می شد؛ اما این موضوع 
دیگر جواب نمی دهد. شــرکت ها به این 
نتیجه رسیده اندکه باید به قلب مشتری 
نفوذ کرد و به احساس او پاسخ داد. مشتری 
دارای احساس است و زمانی که محصولی 
را دوست دارد، باید شرکت نیز با او دوستانه 

رفتار کند.
این مدیریت مشتری مداری نوعی ارتباط 
دوســتانه میان مشــتری گــروه هدف و 
تولیدکننده اســت. امروز شــرکت های 
بین المللی از طریق قسمتی از این نرم افزارها 
به شــیوه های مختلفی نظیــر ایمیل یا 
پیامک و غیره با مشــتری درارتباط بوده 
و به مشــتری اطلاعات به روزی را درباره 

محصول می دهند.
برای مثال اطلاعات درباره خدمات جدیدتر 
یا خدمات جانبی یا اطلاعاتی درباره قیمت 
واقعی محصول از این طریق به مشــتری 
ارائه می شود تا شرکت واسطه در این میان 
قیمتی بالاتر از مشتری نگیرد. به این ترتیب 
هم از سوءاســتفاده های مالی جلوگیری 
می شود و هم مشتری به برند خود اطمینان 

پیدا می کند.

نمایه های زیبا و پس نمایه های زشت
تشرفی اضافه می کند: »اگر به بازار سال های 
پس از جنگ در ایران بازگردید، می بینید 
که از همان زمان هیچ گاه نرخ مصوبی وجود 
نداشت و اگر هم وجود داشت به دلیل عدم 

نظارت رعایت نمی شد.
ازهمان زمان مشتری در بازار ایران به دنبال 
قیمت گرفتن است؛ اینکه آیا جنس را ارزان 
خریده یا گران. درواقع مشــتری همیشه 
نسبت به نرخ محصول خریداری بدگمان 
است. اما براساس این نرم افزارها، مشتری 
از طریق شرکت از نرخ اصلی محصول مطلع 
می شود و درصورت گران فروشی به شرکت 
اطلاع می دهد تا شرکت با فروشنده خطاکار 

برخورد شود.
این یعنی ایجاد حس خوب در مشــتری. 
از این طریق مشــتری احســاس می کند 
جزوی از خانواده آن شــرکت بزرگ است. 
مشتری با این سیســتم احساس امنیت 
می کند و می داند شرکت و برند مورد نظرش 
حامی او خواهد بود. هرچند ما این نرم افزار 
را به کشــورمان وارد کرده ایم، ولی مانند 
تمامی موارد مشــابه، از فرهنگ استفاده 
ازآن بی بهره هستیم. شــرکت ها معمولا 
به تعهداتی که این نرم افزار می دهد عمل 

نمی کنند.
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